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BAŞKAN’dan

Değerli Üyemiz;
Yönetim Kurulumuzun son bir yıldır yaptığı faaliyetlerinin özetini sizlerle 
paylaşmaktan mutluluk duyuyoruz.

BMD olarak yaptığımız ankette üyelerimizin yüzde 91’inin şikayetçi olduğu, 
kiraya verenlerin fahiş kira artış taleplerini ve kira sözleşmesinin 10. uzama 
yılı sonunda kiracıyı sebepsiz tahliye etme hakkının malikler tarafından 
kötüye kullanılabildiğini TBMM Başkanlığı, Adalet Bakanlığı, Hazine ve 
Maliye Bakanlığı, Ticaret Bakanlığı ve Merkez Bankası’na bildirdik, bu 
konuda çözüm önerilerimizi ileterek taleplerimizin takipçisi olduk ve olmaya 
da devam ediyoruz.

Yine üyelerimizin çok yüksek bir oranının gündeme getirdiği AVM’lerdeki 
ortak alan giderlerinin şeffaf ve denetlenebilir olması ve AVM genel 
giderlerini bir üst sınır getirilmesi için yıllardır sürdürdüğümüz mücadele 
sonucunda 18 Ağustos 2022 tarihinde yönetmelik değişikliği yapılmıştı. Buna 
ek olarak 01 Şubat 2023 tarihinde Ticaret Bakanlığı’nın teklif ettiği torba 
kanun onaylanarak ilgili maddeler kanunlaştırılarak AVM’lerin yönetmelik 
değişikliğine itiraz etmelerinin de önü kapatılmış oldu. Yönetmeliğin daha 
iyi bir hale gelmesi konusundaki çalışmalarımızı sürdürürken, üyelerimizin 
desteğiyle oluşturduğumuz AVM Ortak Alan Gelir Gider Raporlarını 
göndermeyen AVM listesini de incelenmeleri amacıyla Ticaret Bakanlığı ile 
paylaştık.

Üyelerimizin imalat sırasında ürünlerinde kullandığı ham madde ve ara 
mallar ile diğer nihai ürünler üzerindeki yüksek gümrük vergileri ve 
referans fiyat uygulamaları nedeniyle Türk markalarının küresel piyasa ile 
rekabet etmekte yaşadığı zorlukları ve iç piyasada turiste satışların giderek 
düştüğünü her platformda dile getirdik. Ticaret Bakanlığı’na üyelerimizin 
uluslararası platformlardaki rekabet gücünün artmasına engel olan ve 
maliyetlerini arttıran gümrük uygulamaları ile ilgili mevzuat değişikliği 
talebimizi de ayrıca ilettik.

Birleşmiş Markalar Derneği ev sahipliğinde Türkiye Giyim Sanayicileri 
Derneği ve Türkiye Ayakkabı Sanayicileri Derneğinin de katılımı ile tüm 
sektörleri olumsuz etkileyen ortak problemleri kapsamlı bir basın toplantısı 
ile dile getirdik.

Ticaret Bakanlığı’na Perakende Ticaretin Düzenlenmesi Hakkında 
Kanun ve Alışveriş Merkezleri Hakkında Yönetmelik ile ilgili yapılası 
planlanan değişiklikler öncesinde perakende sektörünü etkileyeceğini 
değerlendirdiğimiz hususlarla ilgili taleplerimizi ilettik.

Perakende işletmelerin yalnızca AVM açılış saati öncesi ve kapanış saati 
sonrası kendi ürünlerini AVM içerisinde taşımalarına müsaade edilmesinin 
işletmelere ciddi bir maliyet yükü getirdiğini ve bu konudaki çözüm 
önerilerimizi Ticaret Bakanlığı’na aktardık.

Üyelerimizin destekleri ile başlattığımız bağış kampanyalarında biri olan 
Hatay Belen Ormanköy Geçici Yaşam Alanında hayatlarını sürdüren ailelerin 
Ramazan ayı alışverişlerine bir nebze de olsa destek olduk.

Üyelerimizin karşılaşmış oldukları problemleri detaylı bir şekilde anlamak 
ve hızlı çözüm önerileri oluşturabilmek maksadıyla bir dizi üye toplantısı 
gerçekleştirdik.

Her zaman olduğu gibi bundan sonra da yaptığımız faaliyetlerle sektörümüze 
ışık tutmaya devam edeceğiz.

Hepinize önce sağlıklı olmak üzere mutlu ve bol kazançlı günler dileriz.

BMD Yönetim Kurulu adına,
Sinan ÖNCEL

Yönetim Kurulu Başkanı
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Markalarımızın gücünü ve perakende sektörünün 
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GENEL SEKRETERLİK

ETİK KURULU

DENETLEME KURULU

YÖNETİM  KURULU

SİNAN ÖNCEL
Başkan
TWIGY

HÜSEYİN ŞEYNOVA
Başkan Yardımcısı

EFOR

İSMAİL KUTLU
Başkan Yardımcısı

GİZİA

SERDAR SUNAY
Başkan Yardımcısı
BOYNER HOLDİNG

SUZAN TOPLUSOY 
Başkan Yardımcısı

ROMAN

ALİ RIZA KOCAER
YK Üyesi
CHAKRA

ALİHAN HOTİÇ
YK Üyesi

HOTİÇ

CÜNEYT GÜNEŞ
YK Üyesi

ÇİFT GEYİK KARACA

FATİH KARACA
YK Üyesi
KARACA

FULYA GÜNDOĞDU
YK Üyesi
FIOLAS

HAMİYET ESRA TOKEL
YK Üyesi

PAŞABAHÇE

KEREM GÖZALAN 
YK Üyesi

GÖZALAN GROUP

METE AKAR
YK Üyesi

ELLE

METE SÖNMEZ
YK Üyesi

FAİK SÖNMEZ

MİTHAT ERDEM
YK Üyesi
NUSRET

MUSTAFA KAMAR 
YK Üyesi

ROBERTO BRAVO

NUKET FİLİBA
YK Üyesi

ATELIER REBUL

NURİ ÖZTAŞKIN
YK Üyesi

YATAŞ

OKAN GÜRSAN
YK Üyesi

MAVİ

OYA SENER
YK Üyesi

FİBA PERAKENDE

ÖZGÜR ÇETİNKAYA 
YK Üyesi
TAB GIDA

SİNAN KURAN
YK Üyesi
PANÇO

TOLGA TATARİ
YK Üyesi
AKINON

VJAKLİN GÜNER
YK Üyesi
VAKKO

YİĞİT AKGÜN
YK Üyesi

ZEN PIRLANTA

ZEYNEP SELGUR
YK Üyesi

SPORTIVE

ECE SARAR
Denetim Kurulu Üyesi

SARAR

SİNAN OKUMUŞ 
Denetim Kurulu Üyesi

PANÇO

SARUHAN TAN
Etik Kurulu Üyesi

BİG CHEFS

SAMİ KARİYO
Etik Kurulu Üyesi

PENTİ

DAVUT DOĞAN
Etik Kurulu Üyesi

DOĞTAŞ

LEVENT YALÇIN
Genel Sekreter
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Birleşmiş Markalar Derneği (BMD), üye firmaları 
tarafından aşağıdaki özelliklerle anılmaktadır:

• Birlik beraberlik hissi yaşatan,
• Dayanışma ihtiyacını tatmin eden,
• “Birlikten kuvvet doğar” sözünü yansıtan,
• Çözüm üretebilecek güçte,
• Koordinasyon sağlayan,
• Perakendecilikteki gelişmelerin takip edilebileceği,
• Bilgi ve güncelleme kaynağı niteliğinde,
• Dünyadaki gelişmeleri düzenli aktaran,
• “Danışman” rolü üstlenen, bir sivil toplum kuruluşu.

BMD, perakende markalarının omuz omuza 
yürümesini sağlayan, firmaların birbirleri ile ilişki 
kurmasına fırsat tanıyan, sosyal etkinlikleri ile sıcak 
bir birliktelik yaratan bir dernek olarak faaliyetlerini 
kurguluyor.

Bunu yaparken, perakendeyi anlamaya ve sektörün 
konularına hakim olmaya yönelik çalışmalar 
yürütüyor. Bu amaçla, yurt dışından düzenli bilgi 
akışı sağlıyor ve yurt dışı etkinlikleri yakından izliyor, 
teknolojik gelişmeleri takip ediyor, hukuki uyarılarla 
riskleri ve tehditleri ortaya koyuyor, çözüm önerileri 
sunuyor, yöneticilerin birbirini tanıması ve samimi 
ilişkiler kurmasına fırsat yaratıyor, fikir paylaşım 
platformu olarak beyin fırtınasına imkan yaratıyor. 
BMD üyeleri, Türkiye’nin yükselen yıldız markaları 
olarak BMD çatısı altında birlikte çalışıyor ve fikir 
alışverişinde bulunuyor. 

BMD üyelerinin sektörel dağılımına baktığımızda; 
hazır giyim, ayakkabı-deri, bebek-çocuk sektörlerinin 
115 firma ile dernek üyeleri arasında %53,49’luk bir 
orana sahip olduğunu görüyoruz. Mücevher, altın, 
aksesuar, optik kategorileri de 21 firma ve %9,77’lik 
orana sahiptir. 15 firma ve %6,98’lik oranla çok katlı 
mağazacılık ve e-ticaret, 64 firma ve %29,77’lik oranla 
yiyecek, kozmetik, ev tekstili, ev aletleri, mobilya, 
telekomünikasyon, hizmet ve elektronik sektörleri 
de önemli bir alanı  kapsamaktadır.

BMD’nin, perakende sektöründeki markaları temsil 
etme gücü, her yıl katılan yeni üyelerle büyümekte, 
Dernek, Türkiye’nin markalarının ortak sesi olmayı 
sürdürmektedir.

KURUMSAL

BMD ÜYE PROFİLİ - 31 Aralık 2024 itibariyle
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BMD ÜYELERİ

 

 

Adidas - Ayakkabı 

Adil Işık - Hazır Giyim 

Akınon - E-Ticaret, Yazılım 

Alkaş - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Altınbaş - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Altinyıldız Classics - Hazır Giyim 

Aqua Di Polo - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Ariş - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Armalife - Hazır Giyim 

Armine - Hazır Giyim 

Arzum - Küçük Ev Aletleri 

Atasay - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Atelier Rebul - Kozmetik 

Atu Duty Free - Kozmetik 

Avva - Hazır Giyim 

Ay Marka - Hazır Giyim 

Ayakkabı Dünyası - Ayakkabı 

Aydınlı Grup - Hazır Giyim 

Aztek Teknoloji - Elektronik 

B&G Store - Hazır Giyim 

Babymall - Bebek, Oyuncak 

Bambi Ayakkabı - Ayakkabı 

Baqa - Hazır Giyim 

Baydöner - Yeme & İçme 

Bella Maison - Ev Tekstili 

Benetton - Hazır Giyim 

Bestseller - Hazır Giyim 

Beymen - Hazır Giyim 

Big Chefs - Yeme & İçme 

Birkenstock - Ayakkabı 

Bisse - Hazır Giyim 

Blackspade - Hazır Giyim 

Bluemint - Hazır Giyim 

Borusan - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Boyner Büyük Mağaza - Çok Katlı Mağazacılık 

Brandy’s - Hazır Giyim 

Brooks Brothers - Hazır Giyim 

Bueno - Ayakkabı 

Bursa Kebap Evi - Yeme & İçme 

Cengiz İnler - Hazır Giyim 

Centone - Hazır Giyim 

Ceyo - Ayakkabı 

Chakra - Ev Tekstili 

Climber - Hazır Giyim 

Colin’s - Hazır Giyim 

Collezione - Hazır Giyim 

Çetin Family - Hazır Giyim 

Çift Geyik Karaca - Hazır Giyim 

Çilek - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon 

Dağı - Hazır Giyim 

Damat - Hazır Giyim 

Daniel Klein - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Defacto - Hazır Giyim 

Deichmann - Ayakkabı 

Demsa Group - Hazır Giyim 

Derimod - Ayakkabı 

Desa - Ayakkabı 

Dion Diamond - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Doğan Burda - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Doğtaş/Kelebek - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon 

Doğuş Perakende - Çok Katlı Mağazacılık 

Dufy - Hazır Giyim 

E-Bebek - Bebek, Oyuncak 

Easy Point - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Ecrou - Hazır Giyim 

Edwards - Hazır Giyim 

Efor - Hazır Giyim 

Ekol Lojistik - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Elle - Ayakkabı 

English Home - Ev Tekstili 

Enplus - Küçük Ev Aletleri 

Eren Perakende - Hazır Giyim 

Estee Lauder - Kozmetik 

Eyfel Parfumum - Kozmetik 

Faik Sönmez - Hazır Giyim 

Fakir - Küçük Ev Aletleri 

Fatih Kıral - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon 

Fenerium - Hazır Giyim 

Fiolas - Kozmetik 

Flo - Ayakkabı 

Flormar - Kozmetik 

Flower - Ayakkabı 

G-Lingerie - Hazır Giyim 

Gallery Crystal - Küçük Ev Aletleri 

Gencallar - Çok Katlı Mağazacılık 

Getir - E-Ticaret, Yazılım 

Giovane Gentile - Hazır Giyim 

Gizia - Hazır Giyim 

Global Blue - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Godiva - Yeme & İçme 

Gönül Kahvesi - Yeme & İçme 

Gözalan Group - Ayakkabı 

Gratis - Kozmetik 

Greyder - Ayakkabı 

Gusto Giyim - Hazır Giyim 

Happy Moon’s - Yeme & İçme 

Hatemoğlu - Hazır Giyim 

HD İskender - Yeme & İçme 

Hemington - Hazır Giyim 

Hepsiburada - E-Ticaret, Yazılım 

Hotiç - Ayakkabı 

Hugo Boss - Hazır Giyim 

Hummel - Ayakkabı 

Huzur Giyim - Çok Katlı Mağazacılık 

Inspark - E-Ticaret, Yazılım 

Inveon - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

İdil Baby - Bebek, Oyuncak 

İgs - Hazır Giyim 

İmza - Hazır Giyim 

İnci Deri - Ayakkabı 

İpekyol - Hazır Giyim 
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İşbir Yatak - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon 

Jakamen - Hazır Giyim 

Jimmy Key - Hazır Giyim 

Joker - Bebek, Oyuncak 

Karaca Porselen - Küçük Ev Aletleri 

Kısmet By Milka - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Kifidis - Ayakkabı 

Kığılı - Hazır Giyim 

Koçak Gold - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Kom - Hazır Giyim 

Konyalı Saat - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Korkmaz - Küçük Ev Aletleri 

Koton - Hazır Giyim 

L’Occitane - Kozmetik 

Landmark - Ayakkabı 

Lc Waikiki - Hazır Giyim 

Lee Cooper - Hazır Giyim 

Lego - Bebek, Oyuncak 

Les Benjamins - Hazır Giyim 

Lescon - Ayakkabı 

Lion Diamond - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Little Big - Hazır Giyim 

Life Club - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free) 

Lizay - Aksesuar, Optik, Mücevher 

Loris Parfüm - Kozmetik 

Lufian - Hazır Giyim 

Mad Parfumeur - Kozmetik 

Madame Coco - Ev Tekstili 

Marks & Spencer - Çok Katlı Mağazacılık 

Mavi - Hazır Giyim 

Midpoint - Yeme & İçme 

Miniso - Ev Tekstili 

Miin - Hazır Giyim

Molu - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Mudo - Çok Katlı Mağazacılık   

Muya - Ayakkabı   

Naramaxx - Hazır Giyim   

Nebim - E-Ticaret, Yazılım   

Netlog Lojistik - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free)   

Ng Kütahya Seramik - Küçük Ev Aletleri   

Nusret - Yeme & İçme   

Opmar Optik - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Özdilek Ev Tekstili - Ev Tekstili   

Panço - Hazır Giyim   

Pandora - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Paşabahçe - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon   

Paulmark - Hazır Giyim   

Pazarama - E-Ticaret, Yazılım   

Penti - Hazır Giyim   

Perspective - Hazır Giyim   

Pidem - Yeme & İçme   

Planet Tax Free - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free)   

Playland - Bebek, Oyuncak   

Pologarage - Hazır Giyim   

Pttavm - E-Ticaret, Yazılım   

Pwc - Hizmet (Lojistik, Danışmanlık, Tax Free)   

Ramsey - Hazır Giyim   

Reis Kuyumculuk - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Roberto Bravo - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Roman - Hazır Giyim   

Rossman - Kozmetik   

Saat & Saat - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Sarar - Hazır Giyim   

Setre - Hazır Giyim   

Setrms - Hazır Giyim   

Silk And Cashmere - Hazır Giyim   

Simit Sarayı - Yeme & İçme

Skechers - Ayakkabı   

Sneaks Up - Ayakkabı   

So Chic - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Sportive - Ayakkabı   

Storks - Aksesuar, Optik, Mücevher   

Suwen - Hazır Giyim   

Süvari - Hazır Giyim   

Şekerci Cafer Erol - Yeme & İçme   

Tab Gıda - Yeme & İçme   

Taç - Ev Tekstili   

Tamer Tanca - Ayakkabı   

Tarık Ediz - Hazır Giyim   

Tefal - Küçük Ev Aletleri   

Teknosa - Elektronik   

Tergan - Ayakkabı   

Tommy Hilfiger - Hazır Giyim   

Toyzz Shop - Bebek, Oyuncak   

Trendyol - E-Ticaret, Yazılım   

Tudors - Hazır Giyim   

Tuğba - Hazır Giyim   

Türk Fatih Tutak - Yeme & İçme   

Türk Telekom - Telekomünikasyon   

Tüzün - Hazır Giyim   

Twigy - Ayakkabı   

Utopian - Hazır Giyim   

Vakko - Hazır Giyim   

Valmenti - Ayakkabı   

Vestel - Elektronik   

Vicco - Ayakkabı   

Vodafone - Telekomünikasyon   

Watsons - Kozmetik   

Yargıcı - Hazır Giyim   

Yataş - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon   

Yatsan - Mobilya, Yatak, Mutfak, Dekorasyon   

Yemek Sepeti - E-Ticaret, Yazılım   

Zen Pırlanta - Aksesuar, Optik, Mücevher
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ÖNE ÇIKANLAR

TBMM BAŞKANI SN. NUMAN 
KURTULMUŞ ZİYARET
(26 EKİM 2024)

TBMM Başkanı Sn. Numan KURTULMUŞ YK Başkanımız 
Sn. Sinan ÖNCEL, YK Başkan Yardımcılarımız Sn. Hüseyin 
ŞEYNOVA, Sn. İsmail KUTLU ile Ali Osman KİLİTÇİOĞLU 
ve Genel Sekreterimiz Sn. Levent YALÇIN’ı TBMM İstanbul 
Ofisi’nde kabul etti. Görüşmede perakende sektörünün 
karşılaşmış olduğu sorunlar ile çözüm önerilerim paylaşıldı.

BMD YÖNETİM KURULU PERAKENDE 
SEKTÖRÜNÜN SORUNLARINI VE ÇÖZÜM 
ÖNERİLERİNİ PAYLAŞTI 
(10 HAZİRAN 2024)

BMD Başkanı Sinan Öncel ile Yönetim Kurulu üyeleri 
Mustafa Kamar, Yiğit Akgün, Fatih Karaca, Mete Sönmez 
ve Özgür Çetinkaya medya temsilcileriyle bir araya geldi. 
Perakende sektörünün sorunlarının ve çözüm önerilerinin 
paylaşıldığı toplantıda öne çıkan başlıklar şöyle: 

•BMD üyelerinin büyük bölümü fahiş kira artışı taleplerinden 
şikâyetçi. Yüzde 400’ü aşan artış talepleriyle karşı karşıya 
kalıyoruz.

•Ciro kirasının olduğu yerde rayiç bedel ile ilgili uyarlama 
davası hakkı olmamalı, yasal düzenleme gerekiyor. 

•AVM’ler uyarlama davasında emsal oluşturabilmek için 
yüksek kirayla yeni marka alıyor. 

•Şeffaf olmayan ortak alan giderleri nedeniyle markalar 
her ay 700 milyon TL fazladan ödeme yapıyor. 

•Referans fiyat sorunu çözülmeden enflasyonla mücadele 
başarılı olmaz.
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DUYURULAR/BÜLTENLER

29 OCAK 2024

BMD organize perakendenin 2023 karnesini çıkardı…

CİROLARDA YÜZDE 80 ARTIŞA RAĞMEN 
HER ÜÇ MARKADAN BİRİNİN ADET 
SATIŞLARI DÜŞTÜ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, 2023’te her üç markadan 
birinin adet satışındaki gerilemenin dikkat çekici 
olduğunu vurguladı. Öncel, “Adet satışlarının daral-
masında yerli müşterinin alım gücündeki düşüşün 
ve yabancılar için Türkiye’nin alışverişte cazibesini 
kaybetmesinin etkili olduğunu tahmin ediyoruz” 
dedi. 

Organize perakende markaları 2023 yılında yüksek 
enflasyona paralel olarak cirolarında ortalama yüzde 
80’in üzerinde artış sağlarken her üç markadan bir-
inin adet satışı 2022’nin gerisinde kaldı. Markalar 
2023’te turiste satışta da umduğunu bulamadı. 
 
Birleşmiş Markalar Derneği’nin (BMD) üyeleri ar-
asında yaptığı Aralık ayı anketinin sonuçları kamuoyu 
ile paylaşıldı. Anketi değerlendiren BMD Başkanı Si-
nan Öncel, yılbaşı alışverişinin etkisiyle Aralık ayının 
markalar için genel olarak verimli geçtiğini bildirdi. 
Öncel, şöyle devam etti: 

“Kasım ile kıyasladığımızda üye markalarımızın yüzde 
70’i Aralık ayında adet satışlarını artırdı. Bu sonuçla 
birlikte geçen yıl Eylül ve Ekim dışındaki ayların genel 
olarak verimli geçtiğini söyleyebiliriz. Aralık anket-
imiz ile markalarımız açısından 2023 yılının genel bir 
karnesini de çıkardık. Geçen yıl enflasyonun etkisiyle 
markalarımızın tamamı cirolarını artırdı. Üyelerimiz-
in yüzde 57’sinin cirosunda en az yüzde 80 ve üze-
rinde artış oldu. Adet satışları ise birçok markamız 
için 2022’nin gerisinde kaldı. Üyelerimizin yüzde 37’si 
adet satışlarının 2022’ye göre azaldığını beyan etti. Bu 
önemli bir oran. Adet satışlarının daralmasında son 
çeyrekte yerli müşterinin alım gücündeki düşüşün ve 
yabancılar için Türkiye’nin alışverişte cazibesini kay-
betmesinin etkili olduğunu tahmin ediyoruz. Bankal-
ararası Kart Merkezi’nin (BKM) verileri de yabancıya 
satışla ilgili değerlendirmemizi destekliyor. BKM 
verilerine göre 2022 yılında toplam kartlı harcamalar 
içinde yabancıların payı yüzde 10 civarındayken oran 
bu yıl yüzde 6,5 düzeyinde kaldı.” 

PERAKENDE SEKTÖRÜNÜN 15 MİLYAR DOLAR
BORCU BULUNUYOR

Organize perakendenin 2024 yılı beklentilerini de 
değerlendiren Sinan Öncel, bu yılın performansında 
maliyetlerin ve yerli müşterinin alım gücünün yanı 
sıra turiste satışın etkili olacağını vurguladı. Öncel, 
sözlerini şöyle noktaladı:

“Asgari ücrete, memur maaşlarına ve emekli ay-
lıklarına Ocak ayında yapılan zamlarla birlikte tüketi-
cinin alım gücünde 2-3 ay kısmi bir rahatlama olabil-
ir. Ancak enflasyon dizginlenemezse ikinci çeyrekten 
itibaren ücretli kesimin ve sabit gelirlilerin alım 
gücünün daha çok daralmasından endişeliyiz. Diğer 
taraftan enflasyonla mücadele için iç tüketimi kısma-
ya yönelik önlemler devam ediyor. Piyasanın dengeye 
gelmesi ve öngörülebilir olması için önce ‘fiyatlar 
daha da artacak’ beklentisinin kırılması, ardından en-
flasyonun dizginlenmesi gerekiyor. Bu mücadeleyi iç tüke-
timi çok fazla baskılamadan yapacak bir yol bulmalıyız. 
Çünkü markalarımız kendi stratejileri doğrultusunda 
yatırım yaptı. Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kuru-
mu’nun (BDDK) verilerine göre Ocak 2024 itibarıyla per-
akende sektörünün 465 milyar TL, yani yaklaşık 15 mil-
yar dolar borcu bulunuyor. Asgari ücret zammıyla birlikte 
işçilik maliyetlerimiz yüzde 50 arttı. Kira ve AVM’lerdeki 
ortak alan giderleri zaten başlı başına bir maliyet kalemi. 
Dolayısıyla perakendenin daralması mağazaların kapan-
ması ve istihdam kaybı anlamına gelir. Biz böyle bir ihti-
mali düşünmek bile istemiyoruz.”
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06 ŞUBAT 2024

Organize perakendenin lider isimleri BMD ve Fast 
Company’nin ortak etkinliğinde bir araya geldi.

MURAT ÜLKER: 2024 ZOR BİR YIL OLACAK 
AMA İYİMSERİM CEM BOYNER: 2024 İÇİN 
KÂBUS SENARYOLARI YOK

Birleşmiş Markalar Derneği’nin (BMD) Fast Compa-
ny ile düzenlediği ‘Perakende Buluşması – Ne Oldu 
Ne Olacak?’ etkinliği, organize perakendenin lider 
isimlerini bir araya getirdi. Toplantıda Yıldız Holding 
Yönetim Kurulu Üyesi Murat Ülker ile Boyner Grup 
Yönetim Kurulu Başkanı Cem Boyner’in de araların-
da bulunduğu konuşmacılar, katılımcılarla deneyim-
lerini ve 2023-2024 değerlendirmelerini paylaştılar. 

Toplantının açılışında konuşan BMD Başkanı Sinan 
Öncel, 6 Şubat’ın Kahramanmaraş merkezli deprem-
lerin yıldönümü olduğunu hatırlatarak sözlerine 
başladı. Öncel, depremlerde hayatını kaybedenlere 
bir kez daha Allah’tan rahmet diledi. 

Depremlere ve yüksek maliyet artışlarına rağmen 
2023 yılının perakende için genel olarak verimli 
geçtiğini bildiren Öncel, “Markalarımızın ciroları or-
talama yüzde 80 arttı. Cirolardaki yüksek oranlı artış 
ağırlıklı olarak maliyetlere bağlı fiyatların yükselm-
esinden kaynaklanıyor. Çünkü aynı dönemde her üç 
markamızdan birinin adet satışlarının gerilediğini 
biliyoruz. Yüksek maliyet artışları 2024’te de bir te-
hdit olarak önümüzde duruyor. Markalarımızın 2024 
performansında maliyet artışlarının yanı sıra, yerli 
tüketicinin alım gücü ve turiste satışların düzeyi be-
lirleyici olacak” dedi. 

MURAT ÜLKER: ASLOLAN KARLI SATIŞ
Toplantının ‘Global Liderlik’ başlıklı oturumunda 
Yıldız Holding Yönetim Kurulu Üyesi Murat Ülker, Si-
nan Öncel’in sorularını yanıtladı. Aynı zamanda BMD 
üyesi, Godiva ve Pladis’in Yönetim Kurulu Başkanı 
olan Murat Ülker, 2023’ün Yıldız Holding için çok iyi 
geçtiğini bildirdi. Ülker, 2024 için ise, “Zor bir yıl ol-
acak. Biz de hazırlığımızı bu beklenti doğrultusunda 
yapıyoruz. Beklentilerimizi daha küçük tutuyoruz. Bi-
raz gayretkeş olmalıyız. Ama iyimserim. Nakit para 
mühim, ama yetmez, finansman temini de lazım. Asıl 
olan ise kârlı satış” diye konuştu.
Kiraların işin verimine göre belirlenmesi gerektiğini 
söyleyen Ülker, “Devlet de stopaj ve gelir vergisi konu

sunda mal sahiplerine kolaylık yapsa iyi olur” dedi.
Murat Ülker, perakendede dikkat edilmesi gereken 
üç konuyu ise şöyle sıraladı: “Birincisi hiçbir marka 
vazgeçilmez değildir. İkincisi nakdin kral olduğu un-
utulmamalı. Üçüncüsü ve belki de en önemlisi ise iti-
bar. Markanın itibar kaybetmemesi gerekiyor.”
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CEM BOYNER: MORALİNİ KAYBEDEN HER ŞEYİNİ 
KAYBEDER

Boyner Grup Yönetim Kurulu Başkanı Cem Boyner de, 
‘Liderin Ajandası’ başlıklı oturumda yaptığı konuş-
mada pandeminin dünyada dengeleri bozduğunun ve 
devletlerin piyasaya daha çok müdahale ettiğinin al-
tını çizdi. Boyner, şöyle devam etti: 

“Dünyada darmadağın olan ekonomiler yüzde 15-20 
enflasyonla toparlanırken biz yüzde 70’lere savrulduk. 
Şimdi geri savruluyoruz. Zembereğin yerine oturtul-
ması ağır kontrol istiyor. Karşımızda piyasayı değil 
yine devleti görüyoruz. Kura, faize ekonomi yöne-
timi karar veriyor. Yakın zama kadar kira artışları-
na da devlet karar veriyordu. Enflasyonda kaybolan 
maaşları yerine koymaya da yine kamu yönetimi 
karar veriyor. Perakendeci sadece maliyetleri yönet-
meye çalışıyor. Şimdi kurallı ekonomi yönetimi ile iyi 
bir yere doğru gidiyoruz. Biz bankacı, perakendeci, 
AVM işleticisi hepimiz birbirimize tutunduk. 2024’ü 
kendi işimizde berbat bir sene yaptırmayacağız. Mor-
alini kaybeden başta müşteri olmak üzere her şeyini 
kaybeder. 2024’te sektör için kâbus senaryoları yok. 
Müşteri ile başbaşayız. Her şeyden vazgeçebiliriz 
ama müşteriden vazgeçemeyiz. Biz müşterimize tu-
tunmak zorundayız.”
Toplantının CEO oturumuna ise Vakko Holding CEO’su 
Jaklin Güner ile Atelier Rebul Eş CEO’su Nükhet Fil-
iba ve Sportive CEO’su Zeynep Selgur konuk oldu. 
Güner, Filiba ve Selgur’un konuşmalarında öne çıkan 
başlıklar şöyle:  

JAKLIN GÜNER: 2023 FIRSATLARI OKUDUĞUMUZ 
BİR YIL OLDU

2023 hiç kolay bir yıl değildi. Ama beklenmedik 
sonuçların da elde edildiği bir yılı geride bıraktık. 
Grup olarak 2023 bizim için fırsatları okuduğumuz 
bir yıl oldu. Bu fırsatlardan büyük avantajları nasıl 
ede edebiliriz, müşterilerimizi nasıl daha çok mutlu 
edebiliriz sorusuna kafa yorduk. 2024’te bu fırsatları 
okumaya devam edeceğiz. 

NÜKHET FİLİBA: KOZMETİK SEKTÖRÜ 2023’TE 
ADET BAZINDA YÜZDE 15 BÜYÜDÜ 

Depremler, önlenemez maliyet artışları ve turist 
trafiğinin düşmesi nedeniyle 2023 perakende için zor 
geçti. Kozmetik kategorisi daha şanslıydı. 2023’te 
kozmetik sektörü adet bazında yüzde 15 büyüdü.  2024 
perakende müşterisi zamlı maaşlarla mayıs sonuna 
kadar alışverişe devam edecek diye düşünüyoruz. 

Turist alışverişinde ise fiyatlar pahalı olduğu için artış 
beklemiyoruz. 

ZEYNEP SELGUR: GEÇEN CUMA İTİBARI İLE YÜZDE 
100 İŞ BANKASI İŞTİRAKİ OLDUK

Aktif spora hızlı bir giriş yaptık. Mağazalarımızdaki 
müşterilerimzin ortalama yaşı 29, onlindeki müşter-
ilerimzin ortalama yaşı ise 25. Bunun üzerine farklı 
projeler geliştireceğiz. Hızla mağazalaşıyoruz. Türki-
ye genelinde 350 noktaya global markaların dağıtımını 
sağlıyoruz. Biz geçen Cuma itibarı ile yüzde 100 İş 
Bankası iştiraki olduk. 

ERDEM İNAN: DÜNYADA E-TİCARET HACMİ 6,5 TRİ-
LYON DOLARA ÇIKTI

Trendyol CEO’su Erdem İnan da ‘E-Ticarette Nel-
er Olacak?’ başlıklı   oturumda online ticaretle ilgili 
gelecek projeksiyonlarını anlattı. 2023’te e ticaretin 
pandemi öncesine yakın bir büyüme oranı yakala-
dığını bildiren İnan “E-ticaret hacmi dünyada 5,5 tri-
lyon dolardan 6,5 trilyon dolara, Türkiye’de ise 800 
milyar liradan 1,5 milyar liraya çıktığını bildirdi. İnan, 
2024’te ise e-ihracatta yüksek oranlı artış beklediğini 
kaydetti.

MEHMET ALİ ÜSTÜNDAĞ: 2024’Ü OLİMPİYAT 
MADALYASI İLE TAÇLANDIRACAĞIZ

BMD Başkanı Sinan Öncel, toplantının ‘Global Liderlik’ 
oturumu öncesinde sahneye Voleybol Federasyonu 
Başkanı Mehmet Akif Üstündağ’ı davet etti. Türkiye 
Kadın Voleybol Milli Takımı’nın dünyada bir numara 
olmasının mimarlarından Üstündağ, “Hiçbir başarı 
tesadüfen kazanılmıyor. 2024’ü olimpiyat madalyası 
ile taçlandıracağız” diye konuştu. Üstündağ’ın sözleri 
salondan büyük alkış aldı. 

24 ŞUBAT 2024

Markalarla yaptıkları anketin sonucunu değerlen-
diren BMD Başkanı Sinan Öncel: 

KREDI KARTIYLA HARCAMAYA SINIRLAMA 
PERAKENDECIYI VE VATANDAŞI ZORLAR 

Acil ihtiyaç duyduğu bir ürünü peşin almaya bütçesi 
yetmeyen sabit ve dar gelirlinin kredi kartından taksit 
seçeneğini kullandığını belirten Sinan Öncel, “Yüksek 
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enflasyon ortamında kartla taksitli alışveriş, tüketici-
ye bir nebze de olsa nefes aldırıyor. Kartlı alışveriş 
kayıtdışılıkla mücadelede de önemli bir enstrüman 
olarak karşımıza çıkıyor” dedi.

Enflasyonla mücadele kapsamında kredi kartı har-
camalarına yeni sınırlama getirileceği yönündeki  
haberler perakende sektöründe yakından takip edil-
iyor. Kredi kartı ile harcamalara olası yeni sınırla-
manın perakendeciyi ve tüketiciyi zorlayacağı belir-
tiliyor.   
 
Birleşmiş Markalar Derneği’nin (BMD) üyeleri ar-
asında yaptığı Ocak ayı anketinin sonuçları kamuoyu 
ile paylaşıldı. Anketi değerlendiren BMD Başkanı Si-
nan Öncel, Ocak ayının hem adet satışı hem de ciro 
anlamında Aralık ayına göre daha zayıf geçtiğini 
bildirdi. Ankete katılan üye markaların üçte ikisinin 
Aralık ayına göre Ocak’ta hem adet satışının hem de 
cirosunun gerilediğini bildiren Öncel, şöyle devam 
etti: 

“Önceki yıllardaki deneyimlerimizden de ocak ayının 
genel olarak aralık ayına göre daha zayıf geçtiğini 
biliyoruz. Dolayısıyla anketten çıkan sonucu normal 
karşılamak gerekiyor. Burada bir konuya dikkat 
çekmek istiyorum. Organize perakende markaları 
2023’te önemli yatırımlar yaptı. Kimi yeni mağaza açtı, 
kimi mevcutları yeniledi ya da e-ticaret kapatisesini 
büyüttü. Diğer taraftan maliyetler çok fazla artıyor. 
Kira, genel giderler ve işçiliğin yanı sıra ham madde 
ve diğer operasyonel maliyetlerimizde yüksek oranlı 
artışlar var. Her marka maliyet artışını fiyatlarına 
yansıtamıyor. Firma yeterli ciroya ulaşamadığında 
krediyle çarkı çevirmesi gerekiyor. Yüzde 40-45 kredi 
faiziyle borcu döndürmek sürdürülebilir bir çözüm 
değil. Diğer taraftan vatandaş yüksek enflasyon 
ortamında ihtiyaç alışverişini imkânları ölçüsünde 
öne çekiyor. Sabit ve dar gelirli acil ihtiyaç duyduğu 
bir ürünü peşin almaya bütçesi yetmediğinde kredi 
kartından taksit seçeneğini kullanıyor.
Yüksek enflasyon ortamında kredi kartıyla taksitli 
alışveriş, tüketiciye bir nebze de olsa nefes aldırıyor. 
Başka bir ifade ile kredi kartına taksit imkânı 
vatandaşa enflasyona karşı bir koruma kalkanı 
oluşturuyor. Kartlı alışveriş kayıtdışılıkla mücadelede 
de önemli bir enstrüman olarak karşımıza çıkıyor. 
Kartla harcamaya yeni sınırlama  perakendeciyi ve 
vatandaşı zorlar. Dolayısıyla en azından belli bir limitin 
altındaki kartlı alışverişe ve tüketici kredisine yeni 
sınırlama getirilmemesi gerektiğini düşünüyoruz.” 

Organize perakendenin bu yılki performansında yerli 
müşterinin alım gücü ve yabancıya satış düzeyinin 
belirleyici olacağını belirten Sinan Öncel, Ocak 
ayındaki daralmanın devam etmesi halinde markalar 
için yılın zor geçeceğini sözlerine ekledi.

26 MART 2024

Üye markalar arasında yaptıkları Şubat ayı anketini 
değerlendiren BMD Başkanı Sinan Öncel:
 

YÜKSEK MALİYET VE FAİZ KISKACINDA 
SIKIŞAN PERAKENDECİ ÇIKIŞ YOLU ARIYOR 

BMD üyelerinin operasyonel maliyetlerinin son bir 
yılda ortalama yüzde 100’ün üzerinde arttığını bildiren 
Sinan Öncel, “Bu oran resmi enflasyonun ve döviz 
kurlarındaki artışın neredeyse iki katına yaklaşıyor. 
Yüksek maliyet artışlarının yanı sıra ilk iki ayın adet 
satışlarına baktığımızda perakendenin reel olarak 
daraldığını söyleyebiliriz” dedi. 
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Enflasyonun neredeyse iki katına ulaşan maliyetler 
ve yüzde 60-65’i bulan kredi faizleri arasında sıkışan 
perakende sektörü çıkış yolu arıyor. Bir yıl önce 
yapılan yasal düzenlemeye rağmen AVM’lerde hâlâ 
şeffaflaşmayan ortak alan giderleri de markalar için 
öncelikli sorunlar arasındaki yerini koruyor.  

Birleşmiş Markalar Derneği’nin (BMD) üyeleri arasında 
yaptığı  Şubat  ayı anketinin sonuçları kamuoyu ile 
paylaşıldı. Anketi değerlendiren BMD Başkanı Sinan 
Öncel,  perakende sektörü için önümüzdeki ayların 
sıkıtılara gebe olduğuna dikkat çekti. Öncel, şöyle 
devam etti: 

HAM MADDEYİ DÜNYA ORTALAMASININ ÇOK 
ÜSTÜNDE FİYATLARA MAL EDİYORUZ 

“Yüksek gümrük vergileri ve referans fiyat 
uygulamaları nedeniyle ham madde girdilerimizi 
dünya ortalamasının çok üzerinde fiyatlara mal 
edebiliyoruz. Uzunca bir süredir maliyet artışlarıyla 
ilgili markalarımızdan yoğun şikâyetler alıyoruz. 
Yurt dışına rekabetçi fiyat veremez duruma geldik. 
Tabloyu netleştirebilmek için Şubat 2024 anketimizde 
üyelerimize operasyonel maliyetlerin seyrini de 
sorduk. Ankete göre son bir yılda maliyetlerde 
ortalama yüzde 100’ün üzerinde bir artış var. Bu 
oran resmi enflasyonun ve döviz kurlarındaki artışın 
neredeyse iki katına yaklaşıyor. Yüksek maliyetin 
yanı sıra ilk iki ayın adet satışlarına baktığımızda 
perakendenin reel olarak daraldığını söyleyebiliriz. 
Üstüne bir de kredi kartıyla harcamaya kısıtlama 
getirileceği konuşuluyor. Dolayısıyla mevcut veriler 
ışığında baktığımızda daralma devam edecek gibi 
görünüyor. Oysa sektör 2023’te önemli yatırımlar yaptı. 
Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumu’nun 
(BDDK) verilerine göre perakende sektörünün Ocak 
2023’te 328 milyar lira olan toplam borcu bir yılda 
491 milyar liranın üzerine çıkmış bulunuyor. Daralma 
devam ederse zaten borçlu olan firmanın, çarkı 
döndürebilmesi için yeni kredi bulması gerekiyor. 
Yüzde 60-65’e varan kredi faiziyle borçlanmak 
sürdürülebilir bir durum gibi görünmüyor. Özetle 
bahar aylarına girerken yüksek maliyet ve yüksek faiz 
kıskacında sıkışıp kalan perakende sektörü çıkış yolu 
arıyor.”

BMD ÜYELERİNİN YÜZDE 84’Ü ORTAK ALAN GİDER-
LERİNİN ŞEFFAF OLMAMASINDAN ŞİKÂYETÇİ

Sinan Öncel, bir yıl önce yürürlüğe giren yasaya 
rağmen AVM’lerdeki ortak alan giderleri ile ilgili 
şeffaflığın sağlanamadığının altını çizdi. Şubat 

anketinde ortak alan giderlerinin şeffaflığını da 
ölçtüklerini bildiren Öncel, “Üyelerimizin yüzde 45’i 
‘ortak alan giderleri konusunda çok az bilgi alıyorum’, 
yüzde 39’u ise ‘kesinlikle şeffaf değil’ diyor. Yani yüzde 
84 gibi ezici bir çoğunluk ortak alan giderlerinde 
şeffaflığın sağlanamadığından şikâyet ediyor” diye 
konuştu.
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29 NİSAN 2024

PERAKENDECİDEN  ENFLASYONLA  
MÜCADELE İÇİN İKİ MADDELİK ÇÖZÜM 
FORMÜLÜ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, özellikle son aylarda en-
flasyonu yüksek maliyet artışlarının tetiklediğine 
dikkat çekti. Öncel, “Hazır giyim, tekstil ve ayakka-
bıda ham maddeyi dünya ortalamasının iki katı fiya-
ta temin edebiliyoruz. Kiralarda 4-5 kata varan artış 
talepleriyle karşılaşıyoruz. Önerilerimiz karşılık bu-
lursa hem maliyetleri düşürür hem de enflasyonla 
mücadeleye büyük katkı sunarız” dedi. 

Talebi kısmaya yönelik önlemlerin de etkisiyle 
2024’ün ilk çeyreğini daralarak kapatan perakende 
sektöründe maliyet artışları en öncelikli sorun olma-
ya devam ediyor. 

Yüksek maliyetlere çözüm bulunamadığı sürece fi-
yat artışlarının dizginlenemeyeceğine dikkat çeken 
Birleşmiş Markalar Derneği (BMD) Başkanı Sinan 
Öncel, enflasyonla mücadeleye de katkı sunacak iki 
maddelik çözüm formülünü açıkladı. 

BMD’nin üyeleri arasında yaptığı  Mart ayı anketini 
değerlendiren Öncel,  adet satışlarındaki düşüşün 
devam ettiğini bildirdi. İlk çeyrekte adet satışlarında 
ortalama yüzde 10’luk bir daralma olduğuna dikkat 
çeken Öncel, şöyle devam etti: 

AVRUPA’DAN DAHA PAHALI BİR ÜLKE OLDUK, FİYAT 
AVANTAJIMIZI KAYBETTİK

“Talebin baskılanması enflasyonla mücadelede bir 

yere kadar başarılı olabilir. Ancak son dönemde en-
flasyonun asıl tetikleyicisi yüksek maliyet artışları. 
Hazır giyimden elektroniğe, mobilyadan, kozmetiğe 
ve yeme-içmeye kadar her kategorideki üye markal-
arımızın ortak şikâyeti girdi maliyetleri. Özellikle 
hazır giyim, tekstil ve ayakkabı gibi kategorilerde 
ham madde ve ara malları dünya ortalamasının nere-
deyse iki katı fiyata temin edebiliyoruz. Çünkü ithal 
edilen ham madde ve ara mallarda yüksek gümrük 
vergisi bulunuyor. Bazı bitmiş ürünlerde referans fi-
yat uygulaması maliyeti ikiye katlıyor. Referans fiyat 
üzerinden alınan KDV, indirim konusu yapılamıyor. 
Girdi maliyetlerinin yanı sıra AVM’lerde 10 uzama 
yılı sona eren kontratlarda 4-5 kat kira artış tale-
pleriyle karşılaşıyoruz. Hiçbir firma kiradaki 4-5 kat 
artışı fiyatlarına yansıtamaz; yansıtmaya kalktığında 
ürün satamaz. Çünkü zaten fiyat avantajımızı kaybet-
tiğimiz için birçok kategoride Avrupa’dan daha pahalı 
ülke haline geldik. Örneğin İtalya’da, Yunanistan’da 
20 Euro olan standart bir ürün Türkiye’de 50 Euro 
karşılığı fiyatla satılıyor. Çok değil iki yıl öncesine 
kadar ülkemizde kartlı harcamaların yaklaşık yüzde 
10’unu yabancılar yapıyordu. Oran geçen yıl yüzde 6 
civarında kalmıştı. Bankalararası Kart Merkezi (BKM) 
verilerine göre bu yılın ilk iki ayında yabancıların to-
plam kartlı harcama içindeki payı yüzde 4’ün de al-
tına indi. Bütün bu veriler yaz sezonu için çok fazla 
umut vermiyor.” 

512 MİLYAR LİRALIK BORCU YÜZDE 65 FAİZLE 
DÖNDÜRMEK ÇOK ZOR

Sinan Öncel perakende sektörünün bu zorlu döneme 
yüksek borçla yakalanmasının da ayrı bir sorun 
oluşturduğuna dikkat çekti. Bankacılık Düzenleme ve 
Denetleme Kurumu (BDDK) verilerine göre sektörün 
Şubat 2023’te 340 milyar lira olan borcunun Şubat 
2024’te 512 milyar liraya çıktığını hatırlatan Öncel, 
sözlerini şöyle sürdürdü: 

“Yüzde 65’e ulaşan faizle bu borcu döndürmek çok 
zor. Talepteki daralmayı da düşünürsek acil önlem 
alınmaması halinde perakende sektöründeki sorunun 
çok daha büyümesinden endişe ediyoruz. Sektörün 
rahat bir nefes alabilmesi için maliyet artışlarının bir 
an önce durdurulması gerekiyor. Bizim bu konuda iki 
maddelik çözüm formülümüz hazır. 

• Gümrük vergileri indirilerek perakendecinin ithal 
ham madde ve ara mallara rekabetçi bir fiyattan 
erişimi sağlanmalı, yerli ham maddeciyi de teşvikle 
rahatlatacak bir yol bulunmalı.  
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• AVM’lerde sabit kiranın yanında bir de ciro kirası 
ödüyoruz. Kira uyarlama davalarında bu durumun 
dikkate alınmaması perakendecinin 5-6  kat sabit 
kira artışı ile karşı karşıya kalmasına ve ürün başına 
düşen kira maliyetinde gereksiz artışa neden oluyor. 
Haksızlığın giderilmesi için ilgili mevzuat ciro kirası 
da hesaba katılarak güncellenmeli. 

Sinan Öncel, önerilerinin uygulamaya geçirilmesi 
halinde hem perakendecinin rahatlayacağını hem de 
maliyet kaynaklı enflasyonda çok hızlı bir gerileme 
olacağını sözlerine ekledi.

09 MAYIS 2024

ANNELER GÜNÜ ALIŞVERİŞİ PERAK-
ENDE CİROSUNA 20 MİLYAR TL KATKI 
YAPACAK  

BMD Başkanı Sinan Öncel anneler günü için hediyelik 
alışverişinin Cumartesi günü zirveye çıkmasını bekl-
ediklerini söyledi. Öncel, “Cumartesi günü özellikle 

mücevher, kozmetik gibi ürünlerin satışında yüzde 
100’e varan oranlarda artış bekliyoruz” dedi.
Anneler günü öncesi başlayan hediyelik alışverişi 
perakende sektörüne hafta başından itibaren kısmi 
bir canlılık getirdi. 11 Mayıs Cumartesi günü zirveye 
çıkması beklenen hediyelik alışverişinin perakende 
sektöründe haftalık ciroya yaklaşık 20 milyar TL katkı 
vermesi bekleniyor. 

BMD Başkanı Sinan Öncel, anneler gününün yıl-
başından sonra en çok hediyelik alışverişinin 
yapıldığı gün olduğuna dikkat çekti. Hediye-
lik alışverişinin perakende cirolarına olumlu 
yansıdığını belirten Öncel, şunları söyledi: 

“Annelerimizi elbette hiçbir gün unutmuyoruz. Ancak 
dünyada olduğu gibi ülkemizde de yılın bir gününü 
sembolik olarak annelerimize ayırıyoruz. Diley-
en günün anısına bütçesine göre bir hediye alıyor. 
Markalarımız bu özel günde müşterilerine yardımcı 
olmak için kampanyalar hazırladı. Hafta başından iti-
baren mağazalarımızdaki hediyelik alışverişinde bir 
hareketlilik gözlemliyoruz. Online kanallardan alın-
acak hediyeliklerde siparişlerin büyük ölçüde ver-
ildiğini söyleyebiliriz. Anneler gününü 12 Mayıs Pazar 
günü kutlayacağız. Mağazalarda hediyelik alışver-
işinin 11 Mayıs Cumartesi günü zirveye çıkmasını 
bekliyoruz. Hediyelik olarak en çok mücevher, koz-
metik, kıyafet, elektronik eşya, terlik, çanta, küçük ev 
aletleri ve aksesuar ürünleri tercih ediliyor. Cumar-
tesi günü özellikle mücevher, kozmetik gibi ürün-
lerin satışında yüzde 100’e varan oranlarda artış ol-
acağını öngörüyoruz. Merkez Bankası banka ve kredi 
kartı harcama verilerine göre geçen yıl anneler günü 
haftasında giyim-ayakkabı, beyaz eşya, elektrik/ele-
ktronik, kuyumcular, mobilya ev tekstili, sağlık/koz-
metik ve yemek kategorilerinde yaklaşık 43 milyar 
liralık kartlı harcama yapılmıştı. Söz konusu katego-
rilerde bu yıl 26 Nisan haftasındaki harcama tutarı 
75,5 milyar lira düzeyinde gerçekleşti. Anneler günü 
haftasında ise kartla yapılan alışveriş hacminin 95 
milyar TL’ye ulaşacağını öngörüyoruz. 
Yani anneler günü haftasının perakende alışverişine 
yaklaşık 20 milyar TL katkı vermesini bekliyoruz Bir 
de elbette nakit üzerinden yapılan alışverişler de ol-
acak. Bunları da eklediğimizde ciroların çok daha 
yukarıya çıkacağını söyleyebiliriz.”

Perakendede adet satışlarının yılın ilk çeyreğinde or-
talama yüzde 10 daraldığını hatırlatan Sinan Öncel, 
anneler günü alışverişinin sektöre moral olacağını 
sözlerine ekledi.
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Kaynak: Merkez Bankası Banka Kartı ve Kredi Kartı Harcama Tutarı (Milyar TL)

22 MAYIS 2024

Üye markalar arasında yaptıkları Nisan ayı anketini 
değerlendiren BMD Başkanı Sinan Öncel: 

FAHİŞ KİRA ARTIŞI TALEPLERİ
VE REFERANS FİYAT KAYNAKLI MALİ-
YETLER ENFLASYONU KÖRÜKLÜYOR

Türkiye’nin birçok kategoride Avrupa’dan daha pa-
halı hale geldiğini vurgulayan Sinan Öncel, “Yüksek 
maliyet artışları nedeniyle alışveriş turizmindeki 
avantajımızı da büyük ölçüde kaybetmiş bulunuy-
oruz” dedi. 

Birleşmiş Markalar Derneği (BMD) Başkanı Sinan Ön-
cel, girdilerdeki yüksek maliyet artışlarının yanı sıra 
fahiş kira artışı taleplerinin perakende için en önce-
likli iki sorun olmaya devam ettiğini söyledi. Öncel,   
AVM ve cadde mağazalarında 6 kata varan kira artış 
talepleri ve referans fiyat kaynaklı maliyet artışlarının 
enflasyonla mücadeleye de zarar verdiğini vurguladı.  

BMD çatısı altında yer alan marka sayısının 514’e ul-
aştığını bildiren Öncel, her ay düzenli yaptıkları an-
ketlerle sektörün nabzını tuttuklarını hatırlattı. Üye 
markalar arasında hazır giyimden elektroniğe, mobi-
lyadan kozmetiğe tüm kategorilerin yer aldığına dik-
kat çeken Öncel, şöyle devam etti: 

“Anketlerde üyelerimizin en az yüzde 50’sinin 
katılımına ve her kategorinin yeterli düzeyde temsil 
edilmesine özen gösteriyoruz. Çıkan sonuç ışığında 
da mevcut tabloyu analiz ediyor, sorunları ve çözüm 
önerilerimizi kamuoyuyla paylaşıyoruz. Anketlerimiz 
uzunca bir süredir bize bir şey söylüyor. Perakend-
enin bir numaralı sorunu yüksek maliyet artışı. Mali-
yet artışının temel olarak iki nedeni var.

Birincisi ithal girdilere uygulanan ilave gümrük verg-
ileri ve bitmiş ürünlerdeki referans fiyat uygulaması. 

İkincisi ise 6 kata kadar ulaşan fahiş kira artışı ta-
lepleri. Tedariklerimizi olabildiğince yurt içinden 
karşılamaya çalışmakla birlikte ham madde veya bit-
miş ürünün belli bir bölümünü ithal etmek durumun-
da kalıyoruz. Ancak ilave gümrük vergileri nedeniyle 
girdilerimizi dünya ortalamasının çok üzerinde fiya-
ta mal edebiliyoruz. Öte yandan, koleksiyon çeşitlil-
iğimizi artırmak için yurt dışından bitmiş ürün almak 
durumundayız. Bitmiş üründe de referans fiyat uygu-
laması var. Örneğin 5 dolar birim fiyatı olan bir ürünün 
maliyeti referans fiyat üzerinden verilen vergilerle 10 
dolara çıkıyor. Üstelik referans fiyat üzerinden öded-
iğimiz KDV’nin de farkını mahsup edemiyoruz. Bu da 
doğal olarak fiyatlarımıza yansıyor.”

MALİYET KISKACI ENFLASYONLA MÜCADELEYE 
ZARAR VERİYOR

Sinan Öncel, girdilerden kaynaklı maliyet artışlarının 
yanı sıra BMD üyelerinin istisnasız tamamının AVM ve 
cadde mağazalarında fahiş kira artışı taleplerinden 
şikâyetçi olduğuna dikkat çekti. Öncel, şunları söyl-
edi: 

“Kirasını her yıl zaten yüzde 60 civarında artıran 
markalarımız kontratın uzama süresi bitiminde 3-6 
kat arasında kira artışı talepleri ile karşı karşıya 
kalıyor. Referans fiyat uygulaması ve fahiş kira artışı 
talepleri enflasyonla mücadelede de en önemli 
engellerden biri olarak karşımıza çıkıyor. Astrono-
mik artış talepleri nedeniyle kiranın birim maliyet 
içindeki payının her geçen gün yükselmesi fiyatları 
yukarı çekerken sektörün kârlılığını da olumsuz et-
kiliyor. Bütün bunlara ilave olarak yüksek maliyet 
artışları nedeniyle alışveriş turizmindeki avantajımızı 
da büyük ölçüde kaybetmiş bulunuyoruz. Ne yazık ki 
birçok kategoride Avrupa’dan pahalı bir ülke duru-
muna geldik.” 

İLK ÇEYREKTE ADET SATIŞLARI DARALAN SEKTÖR 
BAYRAM ALIŞVERİŞİ İLE NEFES ALDI

Sinan Öncel, ilk çeyrekte daralan adet satışlarında 
ramazan bayramı alışverişinin etkisiyle Nisan’da artış 
olduğunu söyledi. Nisan anketine katılan markaların 
yüzde 78’sinin Mart ayına göre adet satışlarında artış 
bildirdiğini anlatan Öncel, “Kategorilere baktığımızda 
adet satışında artış bildiren üyelerimizin oranı hazır 
giyimde yüzde 87’ye, ayakkabıda yüzde 88’e, yemekte 
yüzde 100’e ulaşıyor. Bu önemli bir gösterge olmak-
la birlikte bayrama rağmen markalarımızın yüzde 
22’sinin adet satışının daraldığına da dikkat çekmek 
istiyorum” diye konuştu. 

DUYURULAR/BÜLTENLER
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13 HAZİRAN 2024

Babalar günü ile birleşen kurban bayramı ve tatil 
alışverişinin etkisiyle 15 Haziran Cumartesi günü 
kartlarla 50 milyar TL’lik harcama yapılması 
bekleniyor… 

Perakendede Bayram Havası

BMD üyesi markaların Mayıs ayında yaklaşık 
yarısının adet satışlarının Nisan’a göre azaldığını 
bildiren BMD Başkanı Sinan Öncel, “Mayıs’taki kaybı 
bu ay telafi edeceğimizi söyleyebiliriz” dedi. 

Perakende sektörü aynı tarihe denk düşen kur-
ban bayramı, babalar günü ve tatil alışverişi için 
hazırlıklarını tamamladı. Alışverişin zirveye çıkacağı 
15 Haziran Cumartesi günü 50 milyar TL’lik kartlı 
harcama yapılması bekleniyor. 

Birleşmiş Markalar Derneği (BMD) Başkanı Sinan 
Öncel, Bankalararası Kart Merkezi (BKM) verilerine 
göre Nisan ayındaki üç günlük ramazan bayramı ve 
arife günü kartlarla 87 milyarı yurt içinde olmak üzere 
toplam 94,1 milyar TL’lik alışveriş yapıldığını hatırlat-
tı. Bu hacmin arife ve dört günlük kurban bayramında 
120 milyar TL düzeyine çıkabileceğini öngördüklerini 
belirten Öncel, şunları söyledi:

“Markalarımız babalar günü ile aynı döneme gelen 
kurban bayramı ve okulların kapanması nedeniyle 
özel kampanyalar hazırladılar. Son günlerde online 
satışlarda önemli bir hareketlilik gözlemliyoruz.
Mağazalardaki alışverişin ise cumartesi günü zirve 
yapmasını bekliyoruz. Dini bayramlarda alışverişin 
yaklaşık yüzde 40’ı arife günü gerçekleşiyor. Dolayısıy-
la cumartesi günü kartlarla yaklaşık 50 milyar TL’lik 
alışverişin sürpriz olmayacağını düşünüyoruz.
Ramazan bayramında kartlı harcamaların yüzde 20’si 

market, yüzde 14’ü hazır giyim, yüzde 11’i yemek 
yüzde 10’u ise akaryakıt için gerçekleşmişti.
Kurban bayramında da yine benzer bir tablo bekli-
yoruz. Babalar günü ve tatil dönemi olması nedeniyle 
hazır giyimin yanı sıra akaryakıt, ulaşım ve konak-
lama harcamalarında büyük oranlı artış bekliyoruz. 
BMD’nin anketine göre, Mayıs ayında üye markala-
rımızın yaklaşık yarısının adet satışlarının Nisan’a 
göre azaldığı görülüyor. Babalar günüyle birleşen 
bayram ve tatil alışverişinin etkisiyle Mayıs’taki kaybı 
bu ay telafi edeceğimizi söyleyebiliriz.”

22 TEMMUZ 2024
BMD, Uzakdoğu’dan düşük gümrük vergisiyle Tür-
kiye’ye giren e-ticaret platformlarına dikkat çekti. 
Düşük gümrük vergili alışveriş platformları tüm        
ticareti tehdit ediyor.

Yüksek maliyetler nedeniyle Türkiye’de birçok ürünün 
artık Avrupa’dan bile pahalı hale geldiğini hatırlatan 
BMD Başkanı Sinan Öncel, “Tam da böyle bir süreçte 
Uzakdoğu menşeli e-ticaret platformları düşük güm-
rük vergisiyle ürün getirmeye başladı. Sözkonusu 
platformlar kazançlarının vergisini kendi ülkelerinde 
ödedikleri için çok büyük bir haksız rekabet oluşuyor” 
dedi.
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Birleşmiş Markalar Derneği (BMD) Başkanı Sinan 
Öncel, yurt dışından düşük gümrük vergisiyle ürün 
getiren alışveriş platformlarının yerli e-ticaret fir-
maları başta olmak üzere Türkiye’nin tüm ticareti 
için büyük bir tehdit potansiyeli barındırdığını söyle-
di. Öncel, piyasada haksız rekabete yol açan tehdidin 
büyümemesi için ilgili mevzuatın bir an önce güncel-
lenmesini önerdi.  

BMD’nin haziran ayı anketinin sonuçlarını değerlen-
diren Sinan Öncel, babalar günüyle birleşen kurban 
bayramı ve tatil alışverişine rağmen geçen ay her 
üç markadan birinin adet satışlarının gerilediğini 
bildirdi. Satış hacminin daraldığı bir süreçte yabancı 
menşeli e-ticaret platformlarının Uzakdoğu’dan 
düşük gümrük vergisiyle ürün getirmeye başladığına 
dikkat çeken Öncel, şöyle devam etti:

“Türkiye dünyanın en yüksek gümrük vergilerinin 
olduğu ülkelerden biri. Firma üretim için ham mad-
de veya ara mal ithal etmek istediğinde çok yüksek 
gümrük vergileri ödüyor. Bitmiş ürün ithalatında ise 
maliyeti ikiye katlayan referans fiyat uygulanıyor. Mal-
iyetler fiyata yansıdığı için Avrupa’dan bile pahalı bir 
ülke haline geldik. Tam da böyle bir süreçte Uzakdoğu 
menşeli e-ticaret platformları düşük gümrük vergisi-
yle getirdikleri ürünlerin satışını yapmaya başladılar. 
Bu platformlar kazançlarının vergisini kendi ülkeler-
inde ödüyorlar. Sektör olarak darboğazdan geçtiğimiz 
ve yüksek maliyet baskısıyla boğuştuğumuz dönem-
de büyük bir haksız rekabetle karşı karşıyayız. Avrupa 
Birliği (AB) ve ABD başta olmak üzere birçok ülke söz 
konusu e-ticaret platformlarıyla ilgili mevzuatlarını 
güncellemeye hazırlanıyor. Ülkemizde de en kısa za-
manda ilgili mevzuatın güncellenmesi gerekiyor. Aksi 
takdirde sadece e-ticaret firmaları ve markalarımız 
için değil ülkemizin genel ticareti açısından da telafisi 
imkânsız zararlarla karşılaşabiliriz.”

BİR YIL ÖNCESİNE GÖRE HER İKİ MARKADAN BİR-
İNİN ADET SATIŞLARI DÜŞTÜ

Sinan Öncel, BMD’nin haziran ayı anketinin sonuçları 
ile ilgili ise şunları söyledi:

“BMD çatısı altında halen 514 çok değerli markamız 
bulunuyor. Her ay bu markalarımızın en az yarısının 
katılımıyla anket yapıyor, sektörün nabzını tutuy-
oruz. Perakende özelinde sağlıklı bir değerlendirme 
yapabilmek için adet satışlarına bakmak gerekiyor. 
Bayram, babalar günü ve tatil alışverişinin yarat-
acağı üçlü dalga ile birlikte haziran ayı satışların-
da ciddi bir artış olacağını ve mayıstaki kaybımızı 
telafi edebileceğimizi ümit ediyorduk. Ancak veriler 

bize dalganın altında kaldığımızı gösteriyor. Bayram 
alışverişinin yapıldığı hafta bir canlılık olmakla bir-
likte sonrasında satışlarda ciddi düşüş oldu. Mayıs 
ile kıyasladığımızda markalarımızın yüzde 31’inin, 
yani neredeyse her üç markamızdan birinin haz-
iranda adet satışı geriledi. Haziran 2023’e göre adet 
satışlarında düşüş beyan eden markalarımızın oranı 
ise yüzde 44’e çıkıyor. Bir başka ifade ile neredeyse 
her iki markamızdan birinin adet satışlarının geçen 
yıla göre düştüğünü görüyoruz. Sektörde daralmanın 
temel nedeninin maliyet kaynaklı fiyat artışları old-
uğunu düşünüyoruz. Birçok kategoride Avrupa’dan 
bile pahalı hale geldiğimiz için yabancıya satışlar en 
az yüzde 50 azaldı. Dar ve sabit gelirli yerli müşteril-
erimizin de alım gücü gittikçe zayıflıyor.”

DUYURULAR/BÜLTENLER
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22 AĞUSTOS 2024

HAZIR GİYİM VE AYAKKABI 
ENDÜSTRİSİYLE MARKALAR, ÜRETİM, 
İHRACAT VE TİCARET İÇİN TEK SES 
OLDU

Yüksek girdi maliyetleri nedeniyle fiyat tutturmakta 
zorlanan ve ihracatın yanı sıra iç pazarda da satışları 
daralmaya başlayan hazır giyim ve ayakkabı üreticil-
eri ile markalar, çözüm önerilerini tartışmak için bir 
araya geldi. 

Birleşmiş Markalar Derneği (BMD) Başkanı Sinan Ön-
cel ile Türkiye Ayakkabı Sanayicileri Derneği (TASD) 
Başkanı Berke İçten ve Türkiye Giyim Sanayicileri 
Derneği (TGSD) Başkanı Ramazan Kaya’nın katıldığı 
üçlü toplantıda, gidişata ‘dur’ demek ve ibreyi yenid-
en yukarıya çevirmek için ham madde ve yarı mamul 
ithalatında uygulanan ek vergi oranlarının acilen 
düşürülmesi istendi. 

BMD, TASD ve TGSD başkanlarının buluşmasında 
ilgili kurumlardan ortak beklenti ve talepler şöyle 
sıralandı: 

• Türkiye’de dünya ortalamasının çok üstünde 
seyreden girdi maliyetleri nedeniyle özellikle emek 
yoğun sektörlerin rekabetçiliği zarar gördü. Hasar 
daha fazla büyümeden ibreyi tersine çevirebilmemiz 
için ham madde ve yarı mamul ithalatında uygulanan 
ek vergi oranları acilen düşürülmeli. Yan sanayici için 
gerekirse farklı bir teşvik mekanizması geliştirilmeli. 

• Ayakkabı başta olmak üzere birçok sektörde 
pazar payını artıran sahte ve kayıt dışı üretimde öden-
meyen vergi ve primler nedeniyle devlet her yıl mi-
lyarlarca liralık zarara uğruyor. Kayıtlı çalışan üret-
iciye, markalara ve Türkiye’nin yurt dışındaki imajına 
da zarar veren sahte ve kayıt dışı üretimle mücadele 
daha kararlı bir şekilde yürütülmeli… 

• Satışların düşmesine paralel olarak finans-
man ihtiyacı artan ya da bu zor koşullara rağmen 
yatırım yapmayı planlayan, teknolojisini yenilemek 
isteyen firmalar için uzun vadeli ve düşük faizli fi-
nansman imkânları geliştirilmeli. 

• Fahiş kira artışları er ya da geç ürün fiyatına 
yansıdığı için enflasyonla mücadeleye zarar vermenin 
yanında ticari hayatı da sekteye uğratıyor. Dolayısıyla 
tüm ticari ve sanayi gayrimenkullerde kira artışı ile 
ilgili düzenleme gözden geçirilmeli.  

Toplantı sonrası sektörleriyle ilgili değerlendirmel-
erde bulunan başkanlar şu görüşleri dile getirdiler:

BMD Başkanı Sinan Öncel:
Perakende satışları Temmuzda sert fren yaptı

BMD, 211 üyesi ve çatısı altındaki 514 marka ile gıda 
dışı perakende sektörünün en önemli sivil toplum 
kuruluşu konumunda bulunuyor. Her ay düzenli an-
ketlerle hem üyelerimizin hem de sektörün nabzını 
tutuyoruz. Son anketi 279 markamızın katılımıyla 
gerçekleştirdik. 

Temmuz ayında markalarımızın yüzde 66’sının adet 
satışı hazirana göre geriledi. Aynı dönemde ciro-
sunun daraldığını beyan eden markalarımızın oranı 
ise yüzde 35. Yani hazirandan temmuza geçişte her 
üç firmadan ikisinin adet satışında, birinin de ciro-
sunda daralma dikkat çekiyor. 

Üye markalarımızın yarıdan fazlasını oluşturan hazır 
giyim ve ayakkabı kategorilerinde ortalamanın da 
üzerinde bir gerileme var. Özetle söylemek gerekirse 
perakende satışları temmuzda sert fren yaptı. 

Temmuzdan temmuza yıllık değişime baktığımız-
da ise markaların yüzde 58’inde adet satışlarının 
düştüğünü görüyoruz. Temmuz 2023’e göre ciro 
artışının resmi enflasyonun altında kaldığını beyan 
eden markalarımızın oranı yüzde 66’ya ulaşmış bu-
lunuyor. Bu tablo söz konusu markaların cirolarında-
ki artışın giderleri karşılayamadığı anlamına geliyor. 

SON BİR YILDA KİRALAR DOLAR BAZINDA YÜZDE 
32,11 ARTTI

Markalar için işçiliğin yanı sıra kira ve ortak alan gid-
erleriyle ham madde en önemli maliyet kalemlerini 
oluşturuyor.

10 uzama yılı sona eren kontratlarda 4-5 kat kira artış 
talepleriyle karşılaşıyoruz. Son bir yılda kiralarda 
dolar bazında yüzde 32,11 artı. Ciro kirasının uygu-
landığı mağaza için rayiç bedel üzerinden uyarlama 
davası açılmaması gerektiğini düşünüyoruz. Çünkü 
fahiş kira artış talepleri ve ham madde ithalatında 
uygulanan yüksek vergiler başta olmak üzere tüm 
maliyet artışları er veya geç fiyatlara yansıyor ve en-
flasyonla mücadeleyi olumsuz etkiliyor. 
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İki yıl öncesine kadar perakende cirolarının yüzde 
10’u turist alışverişinden geliyordu. Türkiye Avru-
pa’daki birçok ülkeden daha pahalı konuma geld-
iği için turist alışverişinin ortalama cirolardaki payı 
yüzde 4 düzeyine inmiş bulunuyor.  
Sabit giderlerdeki artış trendinin devam ettiği bir 
dönemde satışlardaki gerileme tüm sektörü tedirgin 
ediyor. Sektördeki hasar daha fazla büyümeden ham 
madde ithalatındaki yüksek gümrük vergileri ve ciro 
kirası içeren kontratlar konusunda mevzuatın gün-
cellenmesi gerektiğini düşünüyoruz.  

TASD Başkanı Berke İçten:
Ham madde ve yan sanayi ithalatındaki vergiler 
makul seviyelere indirilmeli  

Yaklaşık 6 milyar dolarlık bir hacme ulaşan ayakkabı 
endüstrisi son iki yıla kadar net ihracatçıydı. 2021’i 
512 milyon, 2022’yi 338 milyon dolar artıda kapattık. 
Ancak yüksek maliyet artışlarına paralel olarak sek-
tör yurt dışında pazar kaybederken ithalat adeta pat-
ladı. Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verilerine göre 
2023’ü 1 milyar 270 milyon dolarlık ihracat ve 1 milyar 
400 milyon dolarlık ithalatla tamamladık. Dış ticaret 
dengemizdeki bozulma bu yıl hızlanarak devam edi-
yor. 

Ocak-Haziran döneminde 137 milyon çift ayakkabı 
ihracatı karşılığında 630 milyon dolar gelir elde ede-
bildik. İhracatımız söz konusu dönemde adet bazında 
yüzde 20,3, değer olarak yüzde 13,8 geriledi. İtha-
latımız ise 6 aylık dönemde yaklaşık yüzde 22 artışla 
817 milyon dolara yükseldi. 2023’ün tamamında 130 
milyon dolar olan cari açığımız bu yılın ilk 6 ayında 
190 milyon dolara ulaştı. 

BİR ÇİFT SPOR AYAKKABININ MALZEMESİNDE ÇİN 
İLE ARAMIZDA 3,9 DOLAR FİYAT FARKI VAR 

İhracattaki dramatik düşüşe karşılık ithalatın pat-
lamasının temelinde sektörün rekabetçiliğini kay-
betmesi yatıyor. Girdi maliyetleri ile kur arasında-
ki makas giderek açıldığı için fiyat tutturamıyor, 
Asya’daki rakiplerimize göre çok pahalı kalıyoruz. 
Örneğin bir çift spor ayakkabı için kullanılacak mal-
zemeyi hesapladığımızda Çin ile Türkiye arasında 3,9 
dolarlık fiyat farkı oluşuyor. İşçilik ve diğer maliyet 
kalemlerini eklediğimizde fark çok daha açılıyor.

Mevcut koşullarda işçilik maliyetlerini düşürme im-
kânı yok. Dolayısıyla en azından ham madde ve yan 
sanayi tedarikinde ayakkabı üreticisinin eli rahatlatıl-
malı, ithalatta yüzde 100’ü aşan vergiler makul sevi-
yelere indirilmeli.

Ayakkabı sektörünün yıllık 70-80 milyon dolarlık 
ham madde ve yan sanayi ithalatı var. 6 milyar dol-
arlık ticaret hacminin olduğu sektörde bu miktarın 
normal olduğunu değerlendiriyoruz. Dolayısıyla yan 
sanayicilerin ithalat vergilerin artırılması yönündeki 
taleplerine katılmıyoruz. Yan sanayiye getirilecek ek 
vergilerin bitmiş ürün fiyatını artırmaktan başka bir 
işe yaramayacağını değerlendiriyoruz.

Mevcut kapasitemizle Türkiye’nin ithal ettiği ayakka-
bıların büyük bölümünü biz üretebiliriz. Bu nedenle 
küresel markaların ülkemizde üretim yapabilece-
kleri zemin oluşturulmalı. Söz konusu markalara 
Türkiye’de sattıkları ürünün belli bir oranını, örneğin 
yüzde 30-40’ını ülkemizde üretme şartı getirilmeli. 
Türkiye’de yıllık 200 milyon çifte yakın ‘çakma ay-
akkabı’ üretiliyor. Vergi ve SGK primi ödemesi baş-
ta olmak üzere yasal hiçbir mevzuata tabi olmayan 
bu firmalar, sektörde haksız rekabete yol açıyorlar. 
Ülkemizin ve sektörümüzün yurt dışındaki imajını da 
olumsuz etkileyen ‘çakma ayakkabı’ya karşı Ticaret 
Bakanlığımızın başlattığı mücadeleyi daha etkin bir 
şekilde sürdürmesini bekliyoruz.

TGSD Başkanı Ramazan Kaya: 

Yeniden toparlanmak için esnek, yenilikçi ve 
sürdürülebilir üretim modellerini benimsemeliyiz.

Türk hazır giyim sektörü, küresel piyasalardaki 
zorluklar ve ülkenin ekonomik koşulları nedeniyle 
üretimden ihracata kayıplar veriyor. Ancak sahip 
olduğumuz tecrübe ve güçlü altyapı sayesinde bu 
zorlu dönemi geride bırakma konusunda kararlıyız. 
Yeniden toparlanıp yükselişe geçmek için stratejik 
adımlar atmalıyız. Özellikle daha yüksek katma 
değerli üretime yönelmemiz büyük önem taşıyor. 
Maliyet rekabetinin olmadığı alanlara odaklanarak, 
esnek, yenilikçi ve sürdürülebilir üretim modellerini 
benimsemeliyiz.

KAMUNUN DESTEĞİ TOPARLANMA SÜRECİNİ
HIZLANDIRIR

Öte yandan, kamunun destekleyici politikalar 
geliştirmesinin toparlanma sürecini hızlandıra-
cağına inanıyoruz. Bu kapsamda kamudan öncelikli 
beklentilerimiz arasında bölgesel asgari ücret uygu-
lamasına geçilmesi, asgari ücret desteği verilmesi, 
sektörün 4-5 yıllık dönüşüm sürecini finanse edebil-
mesi için uygun koşullarda orta vadeli krediler sağl-
anması, ihracatta özel kur uygulamasına geçilmesi, 
sektörümüzü etkileyen ithalatta yüksek koruma ön-
lemlerinin kademeli olarak azaltılması ve kaldırıl-
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ması ile iş gücü maliyetleri üzerindeki SGK yüklerinin 
azaltılması yer alıyor

ORTAK SIKINTILARIMIZ VAR

Hazır giyim sektörü olarak perakende ve ayakkabı 
sektörü ile ortak sıkıntılarımız bulunuyor. Kira gider-
leri, işçilik maliyetleri, sahte ürün gibi zorlukları aş-
mak ve sektörlerimizin sürdürülebilirliğini sağlamak 
için belirli noktalarda birlikte hareket etmeliyiz. Bu 
güç birliği yalnızca sektörlerimize değil ülke ekono-
mimize de değer katar.

25 EYLÜL 2024

BMD üyelerinin ‘acil’ toplantısında fahiş kira artış 
talepleri ve şeffaf olmayan ortak alan giderleri 
mercek altına alındı.

Markalar fahiş kira artışı taleplerine 
karşı mevzuatta değişiklik çağrısı 
yaptı.

Yüksek maliyetlere paralel olarak artan fiyatlar ned-
eniyle Türkiye’de alışveriş yabancılar için de cazi-
besini kaybederken BMD üyesi markaların ‘acil’ to-
plantısında fahiş kira artışı talepleri ve şeffaf olmayan 
ortak alan giderleri mercek altına alındı. Toplantıda 
perakendeciler için giderek ağırlaşan bir yük olan 
kiralarla ilgili sorunun ancak mevzuat değişikliğiyle 
çözülebileceği vurgulandı.  

Markalar yüzde 500’e varan fahiş kira artış talepleri 
ve AVM’lerde şeffaf olmayan genel giderlerle ilgi-
li sorunları değerlendirmek üzere bir araya geldi. 
Çatısı altında 516 marka bulunan Birleşmiş Markal-
ar Derneği’nin (BMD) ev sahipliğinde düzenlenen 
toplantıda, kalıcı çözümün ancak ilgili mevzuatta 
değişiklik yapılmasıyla mümkün olabileceği konu-
sunda görüş birliğine varıldı. 

BMD Başkanı Sinan Öncel, kiranın markalar için en 
önemli maliyet kalemleri arasında yer aldığını hatır-
lattı. Üye markaların yüzde 91’inin fahiş kira artış 
taleplerinden şikâyetçi olduğunu vurgulayan Öncel, 
şöyle devam etti: 

“10 uzama yılı sona eren kontratlarda yüzde 400-
500’e varan oranlarda kira artış talepleri ile karşı 
karşıya kalıyoruz. Ayrıca şeffaf olmayan ortak alan 
giderleri nedeniyle AVM’lere her ay en az 700 mily-
on lira fazladan ödeme yapıyoruz. Her iki konuda 

da üyelerimizden yoğun şikâyetler alıyoruz. Er veya 
geç fiyatlara yansıdığı için enflasyonla mücadeleye 
de zarar veren fahiş kira artışı talepleri ve şeffaf ol-
mayan ortak alan giderleri sorununu yaklaşık 250 
markamızın temsilcilerinin katıldığı toplantıda bütün 
boyutlarıyla ele aldık. Kiralarla ilgili kalıcı çözüm için 
ilgili mevzuatta değişiklik yapılması gerekliliği konu-
sunda ortak mutabakat oluştu. Genel giderlerle ilgili 
de AVM yönetimlerinin Şubat 2023’te yürürlüğe giren 
yasanın gereklerini yerine getirmelerini bekliyoruz.” 

HER BEŞ MARKADAN DÖRDÜNÜN YABANCIYA ADET 
SATIŞI GERİLEDİ

BMD’nin üyeleri arasında yaptığı ağustos ayı an-
ketinin sonuçlarını da değerlendiren Öncel, yerli 
müşterinin gıda dışındaki harcamalarda kısıntıya git-
tiği bir süreçte yabancılar için de Türkiye’de alışver-
işin cazibesini kaybettiğine dikkat çekti. Öncel, şun-
ları söyledi: 

“Perakende cirolarında yabancıya satışların önem-
li yeri var. Örneğin 2022’de toplam kartlı harcama-
lar içinde yabancıların payı yüzde 10 düzeyine ul-
aşmıştı. Ancak Avrupa’daki birçok ülkeden daha 
pahalı hale geldiğimiz için yabancıların gözünde de 
alışveriş cazibemizi kaybettik. Ülkemize sekiz ayda 
gelen ziyaretçi sayısında yüzde 7,1’lik artışa rağmen 
üyelerimizin yüzde 80’i, yani her beş markamızdan 
dördü, aynı dönemde yabancıya adet satışının geçen 
yıla göre azaldığını beyan etti. Bankalararası Kart 
Merkezi’nin (BKM) verileri de yabancıya satışlardaki 
daralmayı net bir şekilde gözler önüne seriyor. BKM 
verilerine göre ocak-ağustos döneminde Türkiye’de 
kredi ve banka kartı ile yapılan harcamalar yüzde 
100,2 artarken, yabancı kartlarda bu oran yüzde 45’te 
kaldı. 2022’de yüzde 10,2 olan yabancıların kartlı har-
camalar içindeki payı bu yılın sekiz aylık bölümünde 
yüzde 5,2’ye geriledi. Bir başka ifade ile yabancı tu-
rist ülkemize geldi, gezip eğlendi ama alışveriş yap-
madan gitti.”

Alım gücündeki daralma nedeniyle yerli müşterinin 
de gıda gibi zorunlu ihtiyaçları dışındaki harcama-
larını olabildiğince kıstığına dikkat çeken Öncel, pi-
yasada giderek artan sıkışıklığın önümüzdeki aylar 
için tüm sektörü endişelendirdiğini sözlerine ekledi.
İki yıl öncesine kadar perakende cirolarının yüzde 
10’u turist alışverişinden geliyordu. Türkiye Avru-
pa’daki birçok ülkeden daha pahalı konuma geld-
iği için turist alışverişinin ortalama cirolardaki payı 
yüzde 4 düzeyine inmiş bulunuyor.  
Sabit giderlerdeki artış trendinin devam ettiği bir 
dönemde satışlardaki gerileme tüm sektörü tedirgin
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ediyor. Sektördeki hasar daha fazla büyümeden ham 
madde ithalatındaki yüksek gümrük vergileri ve ciro 
kirası içeren kontratlar konusunda mevzuatın gün-
cellenmesi gerektiğini düşünüyoruz.

TASD Başkanı Berke İçten:

Ham madde ve yan sanayi ithalatındaki vergiler 
makul seviyelere indirilmeli  

Yaklaşık 6 milyar dolarlık bir hacme ulaşan ayakkabı 
endüstrisi son iki yıla kadar net ihracatçıydı. 2021’i 
512 milyon, 2022’yi 338 milyon dolar artıda kapattık. 
Ancak yüksek maliyet artışlarına paralel olarak sek-
tör yurt dışında pazar kaybederken ithalat adeta pat-
ladı. Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verilerine göre 
2023’ü 1 milyar 270 milyon dolarlık ihracat ve 1 milyar 
400 milyon dolarlık ithalatla tamamladık. Dış ticaret 
dengemizdeki bozulma bu yıl hızlanarak devam edi-
yor. 

Ocak-Haziran döneminde 137 milyon çift ayakkabı 
ihracatı karşılığında 630 milyon dolar gelir elde ede-
bildik. İhracatımız söz konusu dönemde adet bazında 
yüzde 20,3, değer olarak yüzde 13,8 geriledi. İtha-
latımız ise 6 aylık dönemde yaklaşık yüzde 22 artışla 
817 milyon dolara yükseldi. 2023’ün tamamında 130 
milyon dolar olan cari açığımız bu yılın ilk 6 ayında 
190 milyon dolara ulaştı. 

BİR ÇİFT SPOR AYAKKABININ MALZEMESİNDE ÇİN 
İLE ARAMIZDA 3,9 DOLAR FİYAT FARKI VAR 

İhracattaki dramatik düşüşe karşılık ithalatın pat-
lamasının temelinde sektörün rekabetçiliğini kay-
betmesi yatıyor. Girdi maliyetleri ile kur arasında-
ki makas giderek açıldığı için fiyat tutturamıyor, 
Asya’daki rakiplerimize göre çok pahalı kalıyoruz. 
Örneğin bir çift spor ayakkabı için kullanılacak mal-
zemeyi hesapladığımızda Çin ile Türkiye arasında 3,9 
dolarlık fiyat farkı oluşuyor. İşçilik ve diğer maliyet 
kalemlerini eklediğimizde fark çok daha açılıyor.
Mevcut koşullarda işçilik maliyetlerini düşürme im-
kânı yok. Dolayısıyla en azından ham madde ve yan 
sanayi tedarikinde ayakkabı üreticisinin eli rahatlatıl-
malı, ithalatta yüzde 100’ü aşan vergiler makul sevi-
yelere indirilmeli.
Ayakkabı sektörünün yıllık 70-80 milyon dolarlık 
ham madde ve yan sanayi ithalatı var. 6 milyar dol-
arlık ticaret hacminin olduğu sektörde bu miktarın 
normal olduğunu değerlendiriyoruz. Dolayısıyla yan 
sanayicilerin ithalat vergilerin artırılması yönündeki 
taleplerine katılmıyoruz. Yan sanayiye getirilecek ek 
vergilerin bitmiş ürün fiyatını artırmaktan başka bir 

işe yaramayacağını değerlendiriyoruz.
Mevcut kapasitemizle Türkiye’nin ithal ettiği ayakka-
bıların büyük bölümünü biz üretebiliriz. Bu nedenle 
küresel markaların ülkemizde üretim yapabilece-
kleri zemin oluşturulmalı. Söz konusu markalara 
Türkiye’de sattıkları ürünün belli bir oranını, örneğin 
yüzde 30-40’ını ülkemizde üretme şartı getirilmeli. 
Türkiye’de yıllık 200 milyon çifte yakın ‘çakma ay-
akkabı’ üretiliyor. Vergi ve SGK primi ödemesi baş-
ta olmak üzere yasal hiçbir mevzuata tabi olmayan 
bu firmalar, sektörde haksız rekabete yol açıyorlar. 
Ülkemizin ve sektörümüzün yurt dışındaki imajını da 
olumsuz etkileyen ‘çakma ayakkabı’ya karşı Ticaret 
Bakanlığımızın başlattığı mücadeleyi daha etkin bir 
şekilde sürdürmesini bekliyoruz.

TGSD Başkanı Ramazan Kaya: 

Yeniden toparlanmak için esnek, yenilikçi ve 
sürdürülebilir üretim modellerini benimsemeliyiz.

Türk hazır giyim sektörü, küresel piyasalardaki 
zorluklar ve ülkenin ekonomik koşulları nedeniyle 
üretimden ihracata kayıplar veriyor. Ancak sahip 
olduğumuz tecrübe ve güçlü altyapı sayesinde bu 
zorlu dönemi geride bırakma konusunda kararlıyız. 
Yeniden toparlanıp yükselişe geçmek için stratejik 
adımlar atmalıyız. Özellikle daha yüksek katma 
değerli üretime yönelmemiz büyük önem taşıyor. 
Maliyet rekabetinin olmadığı alanlara odaklanarak, 
esnek, yenilikçi ve sürdürülebilir üretim modellerini 
benimsemeliyiz.

KAMUNUN DESTEĞİ TOPARLANMA SÜRECİNİ
HIZLANDIRIR

Öte yandan, kamunun destekleyici politikalar 
geliştirmesinin toparlanma sürecini hızlandıra-
cağına inanıyoruz. Bu kapsamda kamudan öncelikli 
beklentilerimiz arasında bölgesel asgari ücret uygu-
lamasına geçilmesi, asgari ücret desteği verilmesi, 
sektörün 4-5 yıllık dönüşüm sürecini finanse edebil-
mesi için uygun koşullarda orta vadeli krediler sağl-
anması, ihracatta özel kur uygulamasına geçilmesi, 
sektörümüzü etkileyen ithalatta yüksek koruma ön-
lemlerinin kademeli olarak azaltılması ve kaldırıl-
ması ile iş gücü maliyetleri üzerindeki SGK yüklerinin 
azaltılması yer alıyor

ORTAK SIKINTILARIMIZ VAR

Hazır giyim sektörü olarak perakende ve ayakkabı 
sektörü ile ortak sıkıntılarımız bulunuyor. Kira gider-
leri, işçilik maliyetleri, sahte ürün gibi zorlukları aş-

DUYURULAR/BÜLTENLER
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mak ve sektörlerimizin sürdürülebilirliğini sağlamak 
için belirli noktalarda birlikte hareket etmeliyiz. Bu 
güç birliği yalnızca sektörlerimize değil ülke ekono-
mimize de değer katar.

25 EYLÜL 2024

BMD üyelerinin ‘acil’ toplantısında fahiş kira artış 
talepleri ve şeffaf olmayan ortak alan giderleri 
mercek altına alındı.

Markalar fahiş kira artışı taleplerine 
karşı mevzuatta değişiklik çağrısı 
yaptı.

Yüksek maliyetlere paralel olarak artan fiyatlar ned-
eniyle Türkiye’de alışveriş yabancılar için de cazi-
besini kaybederken BMD üyesi markaların ‘acil’ to-
plantısında fahiş kira artışı talepleri ve şeffaf olmayan 
ortak alan giderleri mercek altına alındı. Toplantıda 
perakendeciler için giderek ağırlaşan bir yük olan 
kiralarla ilgili sorunun ancak mevzuat değişikliğiyle 
çözülebileceği vurgulandı.  

Markalar yüzde 500’e varan fahiş kira artış talepleri 
ve AVM’lerde şeffaf olmayan genel giderlerle ilgi-
li sorunları değerlendirmek üzere bir araya geldi. 
Çatısı altında 516 marka bulunan Birleşmiş Markal-
ar Derneği’nin (BMD) ev sahipliğinde düzenlenen 
toplantıda, kalıcı çözümün ancak ilgili mevzuatta 
değişiklik yapılmasıyla mümkün olabileceği konu-
sunda görüş birliğine varıldı. 

BMD Başkanı Sinan Öncel, kiranın markalar için en 
önemli maliyet kalemleri arasında yer aldığını hatır-
lattı. Üye markaların yüzde 91’inin fahiş kira artış 
taleplerinden şikâyetçi olduğunu vurgulayan Öncel, 
şöyle devam etti: 

“10 uzama yılı sona eren kontratlarda yüzde 400-
500’e varan oranlarda kira artış talepleri ile karşı 
karşıya kalıyoruz. Ayrıca şeffaf olmayan ortak alan 
giderleri nedeniyle AVM’lere her ay en az 700 mily-
on lira fazladan ödeme yapıyoruz. Her iki konuda 
da üyelerimizden yoğun şikâyetler alıyoruz. Er veya 
geç fiyatlara yansıdığı için enflasyonla mücadeleye 
de zarar veren fahiş kira artışı talepleri ve şeffaf ol-
mayan ortak alan giderleri sorununu yaklaşık 250 
markamızın temsilcilerinin katıldığı toplantıda bütün 
boyutlarıyla ele aldık. Kiralarla ilgili kalıcı çözüm için 
ilgili mevzuatta değişiklik yapılması gerekliliği konu-
sunda ortak mutabakat oluştu. Genel giderlerle ilgili 

de AVM yönetimlerinin Şubat 2023’te yürürlüğe giren 
yasanın gereklerini yerine getirmelerini bekliyoruz.” 

HER BEŞ MARKADAN DÖRDÜNÜN YABANCIYA ADET 
SATIŞI GERİLEDİ

BMD’nin üyeleri arasında yaptığı ağustos ayı an-
ketinin sonuçlarını da değerlendiren Öncel, yerli 
müşterinin gıda dışındaki harcamalarda kısıntıya git-
tiği bir süreçte yabancılar için de Türkiye’de alışver-
işin cazibesini kaybettiğine dikkat çekti. Öncel, şun-
ları söyledi: 

“Perakende cirolarında yabancıya satışların önem-
li yeri var. Örneğin 2022’de toplam kartlı harcama-
lar içinde yabancıların payı yüzde 10 düzeyine ul-
aşmıştı. Ancak Avrupa’daki birçok ülkeden daha 
pahalı hale geldiğimiz için yabancıların gözünde de 
alışveriş cazibemizi kaybettik. Ülkemize sekiz ayda 
gelen ziyaretçi sayısında yüzde 7,1’lik artışa rağmen 
üyelerimizin yüzde 80’i, yani her beş markamızdan 
dördü, aynı dönemde yabancıya adet satışının geçen 
yıla göre azaldığını beyan etti. Bankalararası Kart 
Merkezi’nin (BKM) verileri de yabancıya satışlardaki 
daralmayı net bir şekilde gözler önüne seriyor. BKM 
verilerine göre ocak-ağustos döneminde Türkiye’de 
kredi ve banka kartı ile yapılan harcamalar yüzde 
100,2 artarken, yabancı kartlarda bu oran yüzde 45’te 
kaldı. 2022’de yüzde 10,2 olan yabancıların kartlı har-
camalar içindeki payı bu yılın sekiz aylık bölümünde 
yüzde 5,2’ye geriledi. Bir başka ifade ile yabancı tu-
rist ülkemize geldi, gezip eğlendi ama alışveriş yap-
madan gitti.”

Alım gücündeki daralma nedeniyle yerli müşterinin 
de gıda gibi zorunlu ihtiyaçları dışındaki harcama-
larını olabildiğince kıstığına dikkat çeken Öncel, pi-
yasada giderek artan sıkışıklığın önümüzdeki aylar 
için tüm sektörü endişelendirdiğini sözlerine ekledi.
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ÜYE ETKİNLİKLERİ

2024 YILI OLAĞAN GENEL KURUL 
TOPLANTISI 27 ŞUBAT 2024 TARİHİNDE 
INTERCONTINENTAL OTEL’DE YAPILDI.

Derneğimizin Olağan Genel Kurulu 27 Şubat 2024 
tarihinde InterContinental Otel’de gerçekleşti. 
Yönetim Kurulu Başkanımız Sinan Öncel, Genel 
Kurulda yaptığı sunum ile üyelerimizi “BMD Ailes-
ine Katılan Yeni Üyeler”, “Gerçekleştirilen Faali-
yetler”, “Planlanan Faaliyetler” ve “Üye Markaların 
Karşılaştığı Ortak Sorunlar” hususlarında bilg-
ilendirdi. Divan Başkanlığını Doğtaş Kelebek YK 
Başkanı Sn. Ümit ZAİM’in üstlendiği genel kurulu-
muzda tüzük değişikliği görüşüldü.

Prof. Dr. Emre ALKİN güncek ekonomik görünüm 
ve gelecek dönem beklentiler hakkında sunum 
gerçekleştirdi.
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ÜYE ETKİNLİKLERİ

ÜYE TOPLANTISI (20 MAYIS 2024)

20 Mayıs 2024 tarihinde 15 üye firmamızın katılımı 
ile dernek toplantı salonunda üye toplantısı gerçek-
leştirdik. Üyelerimizin karşılaşmış olduğu sorunları 
dinleyerek sektörün problemlerini çözmek için ilgili 
mercilere bildirimlerde bulunduk.

PERAKENDE GÜNLERİ BMD ÖZEL YEMEĞİ
(29 MAYIS 2024)

29 Mayıs 2024 Tarihinde Perakende Günleri’nden 
Üyelerimizin Katılımı ve Trendyol Ana Sponsorluğu 
ile BMD Özel Yemeği’ni Gerçekleştirdik.
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ÜYE TOPLANTISI (24 EYLÜL 2024)

Ticaret Bakanlığı Perakende Ticaret Daire Başkanı 
Sn. Burak KAPLAN’ın teşrifiyle gerçekleştirdiğimiz 
üye toplantısına YK Üyelerimiz, Üye Temsilcilerimiz, 
Kiralama Müdürlerimiz, Hukuk Danışmanlarımız 
ve Enerji Verimliliği Danışmanımız katılım sağladı. 
Toplantının ana gündem maddeleri kiraya verenlerin 
fahiş kira artış talepleri ve şeffaf olmayan AVM ortak 
alan giderleri oldu.
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ÜYELERLE İSTİŞARE TOPLANTISI (28 KASIM 2024)

Önceki dönem BMD Başkanları ve İstişare Heyetimiz-
in katılımıyla gerçekleştirdiğimiz üyelerle istişare 
toplantısına YK Üyelerimiz yüksek katılım sağladı. 
Toplantının ana gündem maddeleri perakende sek-
törünün karşılaşmaış olduğu sorunlar, 2024 değer-
lendirmesi ve 2025 öngörüleri oldu.

04 Aralık 2024 Tarihinde Logo Yazılım İş Birliği 
ile Perakendenin Dijital Dönüşüm Yolculuğu 
Etkinliğininin İkincisini Çırağan Sarayında 
Gerçekleştirdik.

Birleşmiş Markalar Derneği ve Logo Yazılım iş birliği 
ile düzenlenen Perakendenin Dijital Dönüşüm Yol-
culuğu konulu toplantılar serisinin ikinicisi, Logo 
Yazılım’ın perakende çözümleri sunumu ve üyeler-
imizin Bilgi Teknoloji Yöneticilerinin katılımıyla 04 
Aralık’ta Çırağan Sarayında gerçekleşti.
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ÜYE ETKİNLİKLERİ

 
 

ÜYE ZİYARETLERİ

Hepsiburada Kategori Grup Direktörü Sn. Mazhar 
ÖZSOY ziyaret edildi. (24 NİSAN 2024)
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TOPLANTILAR, ZİYARETLER VE GÖRÜŞMELER

TÜRKİYE SEKTÖREL EKONOMİ ŞURASI
(29 ŞUBAT 2024)

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Sayın Cevdet Yılmaz 
ve ilgili Bakanların katılımlarıyla 29 Şubat 2024 
tarihinde saat 14.00’te TOBB Genel Merkezi’nde 
gerçekleşti. Şuraya Genel Sekreter Levent YALÇIN 
katılım sağladı.

İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 
BAŞKAN ADAYI SN. MURAT KURUM’UN  
DERNEĞİMİZİ ZİYARETİ (20 MART 2024)

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Sn. 
Murat Kurum 20 Mart 2024 saat 14.30’da derneğimizi 
ziyaret ederek Türk markalarının güncel durumu 
ile İstanbul hakkındaki taleplerini dinledi. İstanbul 
ile ilgili projelerini de paylaşan Sn. Murat KURUM 
üyelerimizle ile sohbet etti.
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TOPLANTILAR, ZİYARETLER VE GÖRÜŞMELER

İSTANBUL TURİZM PLATFORMU 
PAZARLAMA VE TANITIM KOMİSYONU
TOPLANTISI (10 MAYIS 2024)

Feshane’de gerçekleştirilen İstanbul Büyükşehir 
Belediye’si tarafından organize edilen İstanbul 
Turizm Platformu Pazarlama ve Tanıtım Komisyonu 
toplantısına Genel Sekreterimiz Sn. Levent YALÇIN 
katılım sağladı.

YÖNETİMDE KADINLARIN EŞİT
TEMSİLİ İÇİN PAYDAŞ ÇALIŞTAYI
(02 TEMMUZ 2024)

TÜSİAD tarafından organize edilen Yönetimde 
Kadınların Eşit Temsili için Paydaş Çalıştayı 02 
Temmuz 2024 tarihinde saat 09.00’da TÜSİAD 
İstanbul binasında gerçekleşti. Çalıştaya Genel 
Sekreter Sn. Levent YALÇIN katılım sağladı.

TOBB PERAKENDECİLİK MECLİSİ
TOPLANTISI (17 TEMMUZ 2024)

Çevrim içi olarak gerçekleştirilen TOBB Perakendeci-
lik Meclisi toplantısına YK Başkanı Sn. Sinan ÖNCEL 
ve Genel Sekreter Sn. Levent YALÇIN katılım sağladı.

İSTANBUL İL MİLLİ EĞİTİM MÜDÜRÜ SN. 
MURAT MÜCAHİT YENTÜR’E ZİYARETTE 
BULUNDUK (14 AĞUSTOS 2024)

Bağlarbaşı Pazarlama ve Perakende Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi hamiliğinin Birleşmiş 
Markalar Derneğine verilmesi için İstanbul İl 
Milli Eğitim Müdürü Sn. Murat Mücahit YENTÜR’e 
ziyarette bulunduk.
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BİRLEŞMİŞ MARKALAR DERNEĞİ (BMD), 
TÜRKİYE AYAKKABI SANAYİCİLERİ 
DERNEĞİ (TASD) VE TÜRKİYE GİYİM 
SANAYİCİLERİ DERNEĞİ (TGSD) ORTAK 
BASIN TOPLANTISI (22 AĞUSTOS 2024)

Birleşmiş Markalar Derneği (BMD), Türkiye Ayak-
kabı Sanayicileri Derneği (TASD) ve Türkiye Giyim 
Sanayicileri Derneği (TGSD) sektörlerin mevcut du-
rumlarını, sorunlarını ve çözüm önerilerini paylaş-
mak üzere bir araya geldi. 

Basın mensupları ile bir araya gelinen toplantıya 
BMD Başkanı Sinan ÖNCEL, TASD Başkanı Berke 
İÇTEN, TGSD Başkanı Ramazan KAYA, BMD Başkan 
Yardımcısı Serdar SUNAY, TASD Başkan Yardım-
cıları Bilal BARIŞ ve Kubilay KABAN, TGSD YK  Üyesi 
Serkan EYÜBOĞLU katıldı.

TOBB PERAKENDECİLİK MECLİSİ 
TOPLANTISI (17 EYLÜL 2024)

Çevrim içi olarak gerçekleştirilen TOBB Perakend-
ecilik Meclisi toplantısına YK Başkanı Sn. Sinan ÖN-
CEL ve Genel Sekreter Sn. Levent YALÇIN katılım 
sağladı.

TBMM BAŞKANI SN. NUMAN 
KURTULMUŞ ZİYARETİ (26 EKİM 2024)

TBMM Başkanı Sn. Numan KURTULMUŞ YK 
Başkanımız Sn. Sinan ÖNCEL, YK Başkan Yardım-
cılarımız Sn. Hüseyin ŞEYNOVA, Sn. İsmail KUTLU 
ile Ali Osman KİLİTÇİOĞLU ve Genel Sekreterimiz 
Sn. Levent YALÇIN’ı TBMM İstanbul Ofisi’nde kabul 
etti. Görüşmede perakende sektörünün karşılaşmış 
olduğu sorunlar ile çözüm önerilerim paylaşıldı.
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MEDYA YANSIMALARI

2 Ocak 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
İYİMSERİZ VE GELECEĞE UMUTLA 
BAKIYORUZ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, organize perakendenin 
2024’teki performansında maliyet artışlarının, yerli 
müşterinin alım gücünün ve turiste satış düzeyinin 
belirleyeceğini söyledi. Öncel, geleceğe umutla 
baktıklarını söyledi. 

3 Ocak 2024

PAHALILIK KARTLI ALIŞVERİŞİ SINIR 
ÖTESİNE TAŞIYOR 

Türkiye’nin birçok üründe görece daha pahalı hale 
gelmesi, yurt dışından online alışverişi patlattı. 
BMD Başkanı Sinan Öncel, “Ticarette karşılılık ilkesi 
doğrultusunda bizim hızlı olup, e-ticaret ve lojistik 
altyapımızı yenileyerek hem yurt içi hem de yurt 
dışındaki müşteriye cazip fırsatlar sunarak bu yarışta 
öne geçmemiz lazım” dedi. 
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9 Ocak 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
ORGANİZE PERAKENDENİN 2024  
PERFORMANSINDA MALİYET 
ARTIŞLARI, TÜKETİCİLERİN ALIM GÜCÜ 
VE TURİST ALIŞVERİŞİ BELİRLEYİCİ 
OLACAK 

BMD Başkanı Sinan Öncel, 2024’e iyimser girdiklerini 
ve geleceğe umutla baktıklarını söyledi. Öncel, “Bu 
yıl organize perakendenin performansında kira 
ve personel giderleri başta olmak üzere maliyet 
artışlarının düzeyi, tüketicilerin alım gücü ve turist 
alışverişinin belirleyici olacağını söyledi. 

15 Ocak 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL, 
AYD BAŞKANI NURİ ŞAPKACI’NIN 
DA KATILDIĞI CANLI YAYINDA ŞU 
BAŞLIKLARA DİKKAT ÇEKTİ:
• Gazze saldırılarının ardından Arap turist sayısında 
önemli düşüş yaşandı. 2024’de iç talep ve turist 
satışları belirleyici olacak. Nevruzda İran’dan, 
Paskalya’da Avrupa’dan turist bekliyoruz.

• Maliye Bakanı Mehmet Şimşek’in enflasyonla 
mücadele kapsamında talep daralmasına yönelik 
söylemleri ağır borç yükü altındaki perakende 
sektörünü tedirgin ediyor.

• BDDK verilerine göre perakende sektörünün 465 
milyar lira borcu var. Yüzde 45-50 faiz oranıyla bu 
borcu çevirmek çok zor.

• Neredeyse tam dolulukla çalışan hem sabit hem 
de ciro kirası ödenen bazı AVM’lerin konkordato ilan 
etmelerini anlamakta zorlanıyoruz. 

• Sabit kiralarını 5-6 kat artırmak isteyen AVM’ler var.

Bu sektörümüzde sıkıntı yaratıyor.

16 Ocak 2024

NASIL BİR EKONOMİ GAZETESİ YAZARI VAHAP 
MUNYAR, BUGÜNKÜ YAZISINI BMD BAŞKANI 
SİNAN ÖNCEL’İN DEĞERLENDİRMELERİNE
AYIRDI

Nasıl Bir Ekonomi Gazetesi Genel Koordinatörü ve 
Yazarı Vahap Munyar, bugünkü yazısını BMD Başkanı 
Sinan Öncel’in değerlendirmelerine ayırdı. Öncel’in, 
“Her ay düzenlediğimiz anketlerle perakendenin 
tomografisini çekiyoruz. Karşımızda mahşerin üç 
atlısı var: Fahiş kira, ek gümrük ve artan işçilik” 
sözlerine yer veren Munyar, “Ekonomi yönetiminin 
‘perakende tomografisi’ni dikkatle inceleyip planlar 
yapması gerekiyor” diye yazdı.
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MEDYA YANSIMALARI

30 Ocak 2024

BMD ORGANİZE PERAKENDENİN 2023 
KARNESİNİ ÇIKARDI…

CİROLARDA YÜZDE 80 ARTIŞA RAĞMEN 
HER ÜÇ MARKADAN BİRİNİN ADET 
SATIŞLARI DÜŞTÜ 

BMD Başkanı Sinan Öncel: Adet satışlarının 
daralmasında yerli müşterinin alım gücündeki 
düşüşün ve yabancılar için Türkiye’nin alışverişte 
cazibesini kaybetmesinin etkili olduğunu tahmin 
ediyoruz. 
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7 Şubat 2024

ORGANİZE PERAKENDENİN LİDER
İSİMLERİ BMD VE FAST COMPANY’NİN
ORTAK ETKİNLİĞİNDE BİRARAYA GELDİ

YILDIZ HOLDİNG YÖNETİM KURULU ÜYESİ MURAT 
ÜLKER: 2024 ZOR BİR YIL OLACAK AMA  İYİMSERİM

BOYNER GRUP YÖNETİM KURULU BAŞKANI CEM 
BOYNER: 2024 İÇİN KÂBUS  SENARYOLARI  YOK

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: MALİYET ARTIŞLARI 
2024’TE DE BİR TEHDİT OLARAK ÖNÜMÜZDE 
DURUYOR

VAKKO HOLDİNG CEO’SU JAKLIN GÜNER: 2023 
FIRSATLARI OKUDUĞUMUZ BİR YIL OLDU

ATELİER REBUL EŞ CEO’SU NÜKHET FİLİBA: 
KOZMETİK SEKTÖRÜ 2023’TE ADET BAZINDA YÜZDE 
15 BÜYÜDÜ

SPORTİVE CEO’SU ZEYNEP SELGUR: GEÇEN CUMA 
İTİBARI İLE YÜZDE 100 İŞ BANKASI İŞTİRAKİ OLDUK

TRENDYOL CEO’SU ERDEM İNAN: DÜNYADA 
E-TİCARET HACMİ 6,5 TRİLYON DOLARA ÇIKTI
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22 Şubat 2024

PERAKENDE SEKTÖRÜNÜN 15 MİLYAR
DOLAR BORCU BULUNUYOR

Kredi kartına taksit sınırlaması gibi düzenlemeler  
yapılacağı yönündeki açıklamalar perakende sektö-
ründe beklentileri yenide negatife çevirdi. Bankacı-
lık Düzenleme ve Denetleme Kurumu’nun verilerine 
göre Ocak 2024 itibarı ile perakende sektörünün 15 
milyar dolar borcu bulunuyor. 

28 Şubat 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: KREDİ 
KARTIYLA  HARCAMAYA SINIRLAMA 
PERAKENDECİYİ  VE  VATANDAŞI  
ZORLAR
Acil ihtiyaç duyduğu bir ürünü peşin almaya bütçesi 
yetmeyen dar ve sabit gelirlinin kredi kartından taksit 
seçeneğini kullandığını belirten Sinan Öncel, “Yüksek 
enflasyon ortamında kartla taksitli alışveriş, tüketiciye 
bir nebze de olsa nefes aldırıyor. Kartlı alışveriş kayıt 
dışıyla mücadelede de önemli bir enstrüman olarak 
karşımıza çıkıyor” dedi.

MEDYA YANSIMALARI
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15 Şubat 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: YÜKSEK 
MALİYET ARTIŞLARI SEKTÖRÜ 
ZORLUYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün güncel konuları ile 
ilgili değerlendirmelerde bulundu. Sektörün yüksek 
maliyet artışları ile karşı karşıya bulunduğuna dikkat 
çeken Öncel, “En son anketimizde üyelerimizin yüzde 
60’a yakın bir kısmı son bir yılda işletme masrafla-
rının yüzde 90’la yüzde 120 arasında arttığını beyan 
etti. Yüksek maliyet kalemlerindeki bu artış sektörü 
zorluyor” dedi. Sinan Öncel’in değerlendirmelerine 
aşağıdaki bağlantıdan erişebilirsiniz.

22 Mart 2024 

İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 
BAŞKAN ADAYI MURAT KURUM BMD’Yİ 
ZİYARET ETTİ

BMD’yi ziyaret eden İstanbul Büyükşehir Belediye 
Başkan Adayı Murat Kurum, markaların güncel du-
rumu ve İstanbul hakkındaki talep ve beklentilerini 
dinledi.

Derneğin çok önemli bir iş yaptığını söyleyen Kurum, 
Derneğin yaptığı işin, ülkenin istihdam ve üretiminin 
ayakta kalması için öne çıkartılması gerektiğini be-
lirterek, “En önemli adım, marka olabilmek, marka 
değerini koruyabilmek. Aslında bu konu fabrikadan 
daha önemli hale geldi. Nitekim bugün bazı markala-
rımız dahi Türkiye’de, dünyanın birçok ülkesinde satış 
yaparken, fabrikaları burada ama yurt dışında devam 
ediyor. Burada üretim için altyapı olmasına rağmen 
biraz da böyle markayı büyütünce hemen yurt dışına 
da satma hevesimiz var. Yani gelsin yurt dışından bir 
yatırımcı alsın gibi bir bakış açımız da var.” diye ko-
nuştu.

Kurum, değerli markaların korunması gerektiğinin 
altını çizerek, “Bu markaları çoğaltmamız, büyütme-
miz ve tüm dünyada bu markaların bana göre isminin 

daha da duyulması lazım. Bugün İtalya giyimde eğer 
markaysa, belki de İtalya’da üretim bile yapmıyordur. 
Ama tüm dünyada İtalya bir marka. İtalya’da moda 
haftası düzenlendiği zaman herkes oraya gidebiliyor. 
Paris yine aynı şekilde bir moda şehri. Bana sorarsa-
nız üretimle alakası yok, marka algısı, markası onu 
oraya taşımış. Bizim de burada markalarımızı büyüt-
memiz ve korumamız lazım.” ifadesini kullandı.
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MEDYA YANSIMALARI

27 Mart 2024

MARKALAR ROTAYI YURT DIŞINA 
ÇEVİRDİ

Yüksek enflasyonla düşen alım gücü, ekonomideki 
yavaşlama ve sıkı finansal koşullar perakende giyim 
markalarında büyümenin yönünü yurt dışına çevirdi. 
BMD Üyesi markaların yurt dışındaki mağaza sayısı 6 
bini, satış noktası sayısı ise 12 bini aştı.

Nasıl Bir Ekonomi Gazetesi’nde görüşlerine yer veri-
len BMD Başkanı Sinan Öncel ve  marka temsilcileri-
nin değerlendirmeleri şöyle: 

BMD Başkanı Sinan Öncel: Yurt dışı mağazalaşma 
piyasa koşullarının bir sonucu. Markalar mutluluğu 
yurt dışında arıyor. 

ORKA Holding Yönetim Kurulu Başkanı Süleyman
Orakçıoğlu: Yurt dışı mağaza sayısında 200’ü geçtik.

Kiğılı Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hilal Suer-
dem: Yurt dışında 166 mağaza ile global bir marka 
olma yolunda ilerliyoruz. 

Ayaydın-Miroglio Genel Müdürü Uğur Ayaydın: Yurt 
dışı mağaza sayısını beş yılda 150’ye çıkarmayı he-
defliyoruz. 



44

28 Mart 2024

ŞUBAT AYI ANKETİNİ DEĞERLENDİREN BMD 

BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 

YÜKSEK MALİYET VE FAİZ KISKACINDA 
SIKIŞAN PERAKENDECİ ÇIKIŞ YOLU 
ARIYOR
 
BMD’nin Şubat ayı anketinin sonuçları kamuoyu ile 
paylaşıldı. Anketi değerlendiren BMD Başkanı Sinan 
Öncel, perakende sektörü için önümüzdeki ayların 
sıkıntılara gebe olduğuna dikkat çekti. Öncel, “Enf-
lasyonun neredeyse iki katına ulaşan maliyetler ve 
yüzde 60-65’i bulan kredi faizleri
arasında sıkışan perakende sektörü çıkış yolu arıyor” 
dedi.

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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2 Nisan 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL:
PERAKENDE SEKTÖRÜNÜN ELİNİ 
RAHATLATACAK ADIMLARIN 
ATILACAĞINA İNANIYORUZ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, seçmenin 31 Mart’ta yük-
sek enflasyon ve hayat pahalılığı konusunda önemli 
bir mesaj verdiğini söyledi. Yerel seçimlerin de ta-
mamlanmasıyla 4 yıllık seçimsiz bir döneme girildi-
ğini hatırlatan Öncel, “Ekonomi yönetiminin yüksek 
maliyet ve yüksek faiz kıskacında sıkışan perakende 
sektörünün elini güçlendirecek adımları atacağına 
inanıyoruz” dedi.
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4 Nisan 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL:
BAYRAM ALIŞVERİŞİNİN CİROLARA 
ORTALAMA YÜZDE 20-25 KATKI 
YAPMASINI BEKLİYORUZ

BMD Başkanı Sinan Öncel, ramazan ve kurban 
bayramlarındaki toplam cironun yaklaşık yarısının 
arife günü gerçekleştirildiğini söyledi. Öncel, 
“Perakende sektörünün geneli için konuşmak 
gerekirse bayram alışverişinin cirolara ortalama 
yüzde 20-25 oranında katkı yapacağını söyleyebiliriz” 
dedi.

8 Nisan 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
CUMARTESİ GÜNÜNDEN İTİBAREN 
ALIŞVERİŞTE HAREKETLİLİK 
GÖZLEMLİYORUZ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, dini bayramlarda 
genel olarak cironun yaklaşık yarısının arife 
günü gerçekleştiğini bildirdi. Öncel, “Bu kez 
cumartesi gününden itibaren alışverişte bir canlılık 
gözlemliyoruz. Bayram alışverişinin cirolara ortalama 
yüzde 20-25 oranında katkı yapacağını söyleyebiliriz” 
dedi.

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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17 Nisan 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL YEME-
İÇME FİYATLARINDAKİ DENGESİZLİĞE 
DİKKAT ÇEKTİ

Patronlar Dünyası Yazarı Necla Dalan bugünkü 
yazısında BMD Başkanı Sinan Öncel’in bayramda 
perakende izlenimlerini köşesine taşıdı. Dalan, yazıda 
Öncel’in, “Gıda dışında Avrupa’dan pahalı kalmaya 
başladık. Bunun en büyük nedeni ham maddeyi 
pahalıya satın almamız” değerlendirmesine yer verdi. 
Patronlar Dünyası’ndaki yazıya aşağıdaki bağlantıdan 
erişebilirsiniz. 

19 Nisan 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
YÜKSEK MALİYET ARTIŞLARI İLE 
İLGİLİ ENDİŞELERİMİZİ VE ÇÖZÜM 
ÖNERİLERİMİZİ ANKARA’YA İLETTİK
BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün güncel sorunları 
hakkında değerlendirmelerde bulundu. Yüksek 
maliyet artışlarının sektör için en önemli sorun 
olduğuna dikkat çeken Öncel, endişelerini ve çözüm 
önerilerini Ankara’ya ilettiklerini bildirdi. 

30 Nisan 2024
 

BMD’DEN ENFLASYONLA MÜCADELE 
İÇİN İKİ MADDELİK ÇÖZÜM FORMÜLÜ 

Talebi kısmaya yönelik önlemlerin de etkisiyle 
2024’ün ilk çeyreğini daralarak kapatan perakende 
sektöründe maliyet artışları en öncelikli sorun olmaya 
devam ediyor. BMD Başkanı Sinan Öncel, sektörün 
rahat bir nefes alabilmesi için maliyet artışlarının 
bir an önce durdurulması gerektiğini söyledi. Öncel, 
maliyet artışlarının durdurulması için iki maddelik 
çözüm formülünü de açıkladı.
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2 Mayıs 2024

BMD’DEN ENFLASYONLA MÜCADELE 
İÇİN İKİ MADDELİK ÇÖZÜM FORMÜLÜ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, perakende sektörünün 
rahat bir nefes alabilmesi için maliyet artışlarının 
bir an önce durdurulması gerektiğini söyledi. Öncel, 
maliyet artışlarının durdurulması için iki maddelik 
çözüm formülü önerdi. 
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8 Mayıs 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
MALİYET ARTIŞLARINDA HAM 
MADDE FİYATLARI, REFERANS FİYAT 
UYGULAMASI VE GÜMRÜK VERGİLERİ 
BÜYÜK ROL OYNUYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel Ekotürk TV’nin canlı ya-
yınında perakende sektörünün güncel sorunlarıyla 
ilgili değerlendirmelerde bulundu. Yüksek maliyet 
artışlarının perakende için en önemli sorun olduğunu 
bildiren Öncel, “Maliyetlerimiz ham madde fiyatları, 
referans fiyat uygulaması ve gümrük vergileri nede-
niyle artıyor. 4-5 kata varan fahiş kira artış talepleri 
de maliyetlerin yükselmesinde önemli rol oynuyor” 
dedi. 

10 Mayıs 2024

MARKALAR ANNELER GÜNÜNE HAZIR…
ANNELER GÜNÜ ALIŞVERİŞİ 
PERAKENDE CİROSUNA 20 MİLYAR LİRA 
KATKI YAPACAK
  
Anneler günü öncesi başlayan hediyelik alışverişi pe-
rakende sektörüne hafta başından itibaren kısmi bir 
canlılık getirdi. BMD Başkanı Sinan Öncel, 11 Mayıs 
Cumartesi günü (yarın) zirveye çıkması beklenen he-
diyelik alışverişinin perakende sektöründe haftalık 
ciroya yaklaşık 20 milyar TL katkı vermesini bekle-
diklerini bildirdi.

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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23 Mayıs 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: YÜKSEK 
MALİYET ARTIŞLARI PERAKENDE İÇİN EN 
ÖNCELİKLİ SORUN OLMAYA DEVAM EDİYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün güncel sorunları ile 
ilgili değerlendirmelerde bulundu. Yüksek maliyet ar-
tışlarının perakende için bir numaralı sorun olduğunu 
bildiren Öncel, “Maliyet artışının temel olarak iki nede-
ni var. Birincisi ithal girdilere uygulanan ilave gümrük 
vergileri ve bitmiş ürünlerdeki referans fiyat uygula-
ması. İkincisi ise 6 kata kadar ulaşan fahiş kira artışı 
talepleri” dedi.

24 Mayıs 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: FAHİŞ KİRA 
ARTIŞI TALEPLERİ VE REFERANS FİYAT 
KAYNAKLI MALİYETLER ENFLASYONU 
KÖRÜKLÜYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, girdilerdeki yüksek maliyet 
artışlarının yanı sıra fahiş kira artışı taleplerinin perakende 
için en öncelikli iki sorun olmaya devam ettiğini söyledi. 
Öncel, AVM ve cadde mağazalarında 6 kata varan kira 
artış talepleri ve referans fiyat kaynaklı maliyet artışlarının 
enflasyonla mücadeleye de zarar verdiğini vurguladı. 
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23 Mayıs 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: YÜKSEK 
MALİYET ARTIŞLARI PERAKENDE İÇİN 
EN ÖNCELİKLİ SORUN OLMAYA DEVAM 
EDİYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün güncel sorunları ile 
ilgili değerlendirmelerde bulundu. Yüksek maliyet 
artışlarının perakende için bir numaralı sorun oldu-
ğunu bildiren Öncel, “Maliyet artışının temel olarak 
iki nedeni var. Birincisi ithal girdilere uygulanan ilave 
gümrük vergileri ve bitmiş ürünlerdeki referans fiyat 
uygulaması. İkincisi ise 6 kata kadar ulaşan fahiş kira 
artışı talepleri” dedi.

30 Mayıs 2024

PERAKENDE GÜNLERİNİN AÇILIŞINA 
KİRA TARTIŞMASI DAMGA VURDU…
BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
ÜYELERİMİZİN NEREDEYSE TAMAMI 
FAHİŞ KİRA ARTIŞLARINDAN ŞİKÂYETÇİ

Perakende sektörünün temsilcileri ve paydaşları Pe-
rakende Günleri’nde buluştu. Etkinliğin açılışında 
düzenlenen basın toplantısına BMD Başkanı Sinan 
Öncel ile Alışveriş Merkezleri ve Yatırımcıları Derneği 
(AYD) Başkanı Nuri Şapkacı arasındaki kira tartışma-
sı damga vurdu. BMD Başkanı Öncel üye markaların 
neredeyse tamamının AVM ve caddelerdeki mağaza-
lar için fahiş kira artışı taleplerinden şikâyetçi oldu-
ğuna dikkat çekti. 
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10 Haziran 2024

BMD YÖNETİM KURULU PERAKENDE 
SEKTÖRÜNÜN SORUNLARINI VE ÇÖZÜM 
ÖNERİLERİNİ PAYLAŞTI 

BMD Başkanı Sinan Öncel ile Yönetim Kurulu üyeleri 
Mustafa Kamar, Yiğit Akgün, Fatih Karaca, Mete 
Sönmez ve Özgür Çetinkaya medya temsilcileriyle 
bir araya geldi. Perakende sektörünün sorunlarının 
ve çözüm önerilerinin paylaşıldığı toplantıda öne 
çıkan başlıklar şöyle: 

•BMD üyelerinin büyük bölümü fahiş kira artışı 
taleplerinden şikâyetçi. Yüzde 400’ü aşan artış 
talepleriyle karşı karşıya kalıyoruz.

•Ciro kirasının olduğu yerde rayiç bedel ile ilgili 
uyarlama davası hakkı olmamalı, yasal düzenleme 
gerekiyor. 

•AVM’ler uyarlama davasında emsal oluşturabilmek 
için yüksek kirayla yeni marka alıyor. 

•Şeffaf olmayan ortak alan giderleri nedeniyle 
markalar her ay 700 milyon TL fazladan ödeme 
yapıyor. 

•Referans fiyat sorunu çözülmeden enflasyonla 
mücadele başarılı olmaz.

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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11 Haziran 2024

BMD YÖNETİM KURULU PERAKENDE 
SEKTÖRÜNÜN SORUNLARINI VE ÇÖZÜM 
ÖNERİLERİNİ PAYLAŞTI

BMD Başkanı Sinan Öncel ile Yönetim Kurulu üyeleri 
Mustafa Kamar, Yiğit Akgün, Fatih Karaca, Mete Sön-
mez ve Özgür Çetinkaya’nın medya temsilcileriyle 
buluşmasında verdikleri mesajlar, televizyonlarda da 
geniş yer buldu.

14 Haziran 2024
 
PERAKENDEDE BAYRAM HAVASI ESİYOR 

Perakende sektörü aynı tarihe denk düşen kurban 
bayramı, babalar günü ve tatil alışverişi için hazırlık-
larını tamamladı. Alışverişin zirveye çıkacağı 15 Ha-
ziran Cumartesi günü 50 milyar TL’lik kartlı harcama 
yapılması bekleniyor. Mayıs ayında üye markalarımı-
zın yaklaşık yarısının adet satışlarının düştüğünü  bil-
diren BMD Başkanı Sinan Öncel babalar günüyle bir-
leşen bayram ve tatil alışverişinin etkisiyle Mayıs’taki 
kaybı bu ay telafi edeceklerini söyledi.
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20 Haziran 2024
 
BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
ALIŞVERİŞ TURİZMİNDE CAZİBEMİZİ 
KAYBEDİYORUZ 

BMD Başkanı Sinan Öncel turist alışverişinde geçen 
yıldan bu yana düşüş gözlemlediklerini bildirdi. Düşü-
şün fiyat kaynaklı olduğunu vurgulayan Öncel, “Yurt-
dışında özellikle AB fiyatlarına bakıldığında alışveriş 
turizminde cazibemizi kaybediyoruz. Fiyat avantajı-
mızı kaybettiğimiz için birçok kategoride Avrupa’dan 
daha pahalı hale geldik” dedi.  
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29 Haziran 2024
 
BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL:
TÜRKİYE’NİN GRİ LİSTEDEN 
ÇIKARILMASI MARKALARIMIZ İÇİN 
ÖNEMLİ BİR ADIM

BMD Başkanı Sinan Öncel, Türkiye’nin gri listeden 
çıkarılmasının hem ülke ekonomisi hem de 
markalar için çok önemli bir adım olduğunu söyledi. 
Öncel, kararın Türk markalarının dünyaya sağlam 
adımlarla açılması ve yeni yurt dışı ortaklıklar 
yapabilmelerine kapı aralayacağını vurguladı. 

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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DIOR VE ARMANİ’YE KAYYUM ATANDI

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
TÜRKİYE’DE ÜRETİMİ BULUNAN 
YABANCI MARKALAR SOSYAL 
UYGUNLUK DENETİMLERİNİ 
YAPTIRIYOR  
 
Moda markaları Dior ve Armani’nin İtalya’daki üre-
tim operasyonlarına çocuk-kaçak işçi çalıştırılması 
düşük maliyet-yüksek fiyat gibi nedenlerle kayyum 
atandı. Gelişmeyi değerlendiren BMD Başkanı Sinan 
Öncel, Türkiye’de üretimi bulunan yabancı markala-
rın sosyal uygunluk denetimlerini yaptırdıklarını ha-
tırlattı. Öncel, “Ülkemizde dünya devlerine fason üre-
tim yapan imalatçılar var. Aynı zamanda Türkiye’deki 
taklit ürün üreticilerini de dünya devleriyle iş birliği 
yapmaya yönlendirilebilir” dedi. 

12 Temmuz 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: KURBAN 
BAYRAMINDAN SONRA PERAKENDE 
SATIŞLARINDA CİDDİ DÜŞÜŞ VAR

BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende gündemi ile ilgili değerlendir-
melerde bulundu. Sinan Öncel’in açıklamalarında 
öne çıkan başlıklar şöyle: 

Kurban Bayramından sonra satışlarda düşüş var.

1.Gelir grupları fiyat artışlarıyla alt markalara yöne-
liyor.

2.Kredi kartına taksit sınırlaması özellikle yeni evle-
necek çiftleri olumsuz etkiler.

3.Kredi kartına olası bir sınırlama tüketiciyi senede 
yöneltir; bu da kayıt dışılığa teşvik eder.

23 Temmuz 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: DÜŞÜK 
GÜMRÜK VERGİLİ ALIŞVERİŞ 

PLATFORMLARI TÜM TİCARETİ TEHDİT 
EDİYOR

BMD Başkanı Sinan öncel, Uzakdoğu’dan düşük güm-
rük vergisiyle Türkiye’ye giren e-ticaret platformları-
nın tüm ticareti tehdit ettiğini söyledi. Öncel, piyasada 
haksız rekabete yol açan tehdidin büyümemesi için 
ilgili mevzuatın bir an önce güncellenmesini önerdi.
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24 Temmuz 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
DÜŞÜK GÜMRÜK VERGİLİ ALIŞVERİŞ 
PLATFORMLARI TÜM TİCARETİ TEHDİT 
EDİYOR

HAZİRAN AYINDA HER ÜÇ MARKADAN 
BİRİNİN ADET SATIŞI GERİLEDİ

BMD Başkanı Sinan öncel, Uzakdoğu’dan düşük güm-
rük vergisiyle Türkiye’ye giren e-ticaret platformları-
nın tüm ticareti tehdit ettiğini söyledi. Öncel, piyasada 
haksız rekabete yol açan tehdidin büyümemesi için 
ilgili mevzuatın bir an önce güncellenmesini önerdi.
 

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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26 Temmuz 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
DÜŞÜK GÜMRÜK VERGİLİ ALIŞVERİŞ 
PLATFORMLARI PİYASADA HAKSIZ 
REKABETE YOL AÇIYOR 

BMD Başkanı Sinan öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün güncel sorunlarını 
değerlendirdi. Öncel’in açıklamalarında öne çıkan 
başlıklar şöyle:

•Uzakdoğu’dan düşük gümrük vergisiyle Türkiye’ye 
giren e-ticaret platformları haksız rekabete yol açı-
yor.

•Yüksek maliyet artışları perakende sektörünü tehdit 
ediyor

•Haziranda her üç markadan birini adet satışı düştü. 

•Turiste satışlar endişe verici oranlara geriledi.

•Geçen ay ekonomideki soğumayı hissetmeye başla-
dık. 

•BMD üyesi markaların yüzde 92’si fahiş kira artışla-
rından şikâyetçi.

07 Ağustos 2024

YURT DIŞI E-ALIŞVERİŞLERDE 
BİREYSEL İTHALAT LİMİTİ 150 
AVRO’DAN 30 AVRO’YA DÜŞÜRLDÜ BMD 
BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: LİMİTİN 30 
DOLARA İNDİRİLMESİ YETMEZ, ZATEN 
SEPET ORTALAMASI 20 DOLAR

Yurt dışı e-alışverişlerde bireysel ithalat limiti150 Av-
ro’dan 30 Avro’ya düşürüldü. Avrupa Birliği’nden ithal 
edilen ürünlerde vergi yüzde 18’den yüzde 30’a yük-
seltildi. Diğer ülkelerden ithal edilecek ürünler için 
ise vergi yüzde 30’dan yüzde 60’a çıkarıldı. Yeni dü-
zenlemeyi değerlendiren BMD Başkanı Sinan Öncel, 
“Limitin 30 dolara indirilmesi yetmez, zaten sepet 
ortalaması 20 dolar” dedi.

08 Ağustos 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: YURT 
DIŞINDAN DÜŞÜK GÜMRÜK VERGİSİYLE 
ÜRÜN GETİREN PLATFORMLAR 
TÜRKİYE’DE KURACAKLARI 
ANTREPOLAR ÜZERİNDEN SEVKİYAT 
YAPMALI

BMD Başkanı Sinan Öncel Uzakdoğu menşeli alış-
veriş platformlarının düşük gümrük vergisiyle Tür-
kiye’ye ürün getirmelerinin büyük bir haksız rekabet 
oluşturduğuna dikkat çekti. Öncel, söz konusu plat-
formların Türkiye’de kuracakları antrepolar üzerin-
den sevkiyat yapmasını önerdiklerini söyledi.
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09 Ağustos 2024

TÜRKİYE’DE TÜKETİCİ SAĞLIĞI 
UZAKDOĞU TEHDİDİ ALTINDA 

Yurt dışından online alışveriş limitinin düşürülmesi 
ve vergi oranlarının artırılmasını olumlu karşılayan 
yerli markalar, asıl önemli noktanın tüketici sağlığı 
olduğuna dikkat çekiyor. Ekonomi Gazetesi’ne konu-
şan BMD Başkanı Sinan Öncel, Koton Yönetim Kurulu 
Başkanı Yılmaz Yılmaz ve Penti Yönetim Kurulu Baş-
kanı Sami Kariyo’nun değerlendirmeleri şöyle:

BMD Başkanı Sinan Öncel: Ben tüm gümrük ve test 
süreçlerini yaşarken ve bunun maliyetlerine katlanır-
ken, bir başka kanal test, referans fiyat ve gümrük 
süreçlerine maruz kalmadan ülkeye giriyor. Burada 
haksız rekabet var. 

Koton Yönetim Kurulu Başkanı Yılmaz Yılmaz: Ürü-
nü önce burada bir depoya getirsinler bizim gibi ver-
gisini verip testlerini yaptırsınlar, sonra kime istiyor-
larsa göndersinler.
   
Penti Yönetim Kurulu Başkanı Sami Kariyo: Hangi 
şartlarda üretildiği bilinmeyen bir takım ürünler ül-
keye giriyor. Bizim asıl endişemiz vatandaşların ve 
özellikle çocukların sağlığının tehdit altında olması.

16 Ağustos 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: DÜNYA 
ORTALAMASININ ÇOK ÜZERİNDEKİ 
HAM MADDE VE İŞÇİLİK MALİYETLERİ 
İLE YÜKSEK KİRA ARTIŞ TALEPLERİ 
FİYATLARIMIZI YUKARI İTİYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, CNBC-E’nin canlı yayı-
nında perakende sektörünün güncel sorunlarını de-
ğerlendirdi. Öncel’in değerlendirmelerinde öne çıkan 
başlıklar şöyle: 

•Türkiye’de dünya ortalamasının çok üzerinde olan 
ham madde ve işçilik maliyetleri ile yüksek kira artış 
talepleri fiyatlarımızı yukarı doğru itiyor.
•Ülkemiz çok pahalı hale geldiği için turiste satışımız 
çok geriledi.
•BMD üyeleri en çok fahiş kira artışı talepleri ve 
AVM’lerde şeffaf olmayan genel giderlerden şikâyet-
çi. 
•E-ticarette yasakçı zihniyette değiliz, rekabetten 
kaçmıyoruz, sadece haksız rekabet olmamasını isti-
yoruz. 

21 Ağustos 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: VERESİYE 
DEFTERİNİ ARTIK BANKALAR TUTUYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, temmuz ayında üye mar-
kaların yüzde 66’sının adet satışlarının düştüğünü 
bildirdi. Temmuz 2023’e göre adet satışında düşüş 
bildiren BMD üyelerinin sayısının ise yüzde 58 oldu-
ğuna dikkat çeken Öncel, “Hayat pahalılığı karşısında 
mecburi harcamalarını bile karşılamakta zorlanan 
tüketici çareyi veresiyede buluyor. Yasal takipteki 
borçlular, ‘Bir şekilde öderiz’ diyerek kredi kartına 
yükleniyor. 25-30 yıl önce bakkallarda gördüğümüz 
veresiye defterlerini şimdi bankalar tutuyor” dedi.

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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24 Ağustos 2024
 
BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL’İN TASD 
VE TGSD BAŞKANLARI İLE YAPTIĞI 
ORTAK AÇIKLAMANIN YANKILARI 
DEVAM EDİYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel ile Türkiye Ayakkabı Sa-
nayicileri Derneği (TASD) Başkanı Berke İçten ve 
Türkiye Giyim Sanayicileri Derneği (TGSD) Başkanı 
Ramazan Kaya’nın perşembe günü yaptıkları ortak 
açıklamanın medyadaki yankısı devam ediyor. Karar 
Gazetesi Yazarı Mustafa Karaalioğlu da bugünkü kö-
şesini başkanların sahte ve taklit üretimle ilgili de-
ğerlendirmelerine yer verdi. 
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28 Ağustos 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL’İN A PARA 
TV’NİN CANLI YAYININDA PERAKENDE 
GÜNDEMİNİ DEĞERLENDİRDİ 

BMD Başkanı Sinan Öncel ile A Para TV’de Özlem 
Doğaner’in sunduğu “Paranın Yönü” adlı programda 
perakende sektörünün güncel konularıyla ilgili de-
ğerlendirmelerde bulundu. Öncel’in değerlendirme-
lerinde öne çıkan başlıklar şöyle:

•4-5 kata varan fahiş kira artışı talepleri BMD üyele-
rinin en çok şikâyet ettiği konuların başında geliyor.
  
•Ağustos 2021’de 100 bin lira olan kira Ağustos 
2024’te 400 bin liraya yükseldi. Bu kadar yüksek kira 
maliyetleriyle verimli ve kârlı iş yapabilme imkânı 
yok. 

•Kira kontratlarında 10 uzama yılının sonunda se-
bepsiz fesih hakkının ortadan kaldırılması peraken-
decinin pazarlık gücünü artırır. 

BİRLEŞMİŞ MARKALAR’DAN HABERLER
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•Yüksek kiralar perakendede birim maliyeti artırı-
yor. İşyerlerinin kira artışı iki yıllığına TÜFE’nin yüzde 
60’ıyla sınırlanabilir, mülk sahibine de vergi kolaylığı 
sağlanabilir. 

•İşçilik maliyetimiz Uzakdoğu’daki rakiplerimize göre 
2-3 kat daha pahalı. Ham maddeyi 2,5 kat daha paha-
lıya mal ediyoruz, dolayısıyla rekabet edemiyoruz.

•Maliyetleri düşürmek için hızlı kararlar almalı, “Tür-
kiye’de fiyatlar makul” algısını yeniden oturtmalıyız. 

•Özellikle turistik bölgelerimizi işgal eden taklit ve 
kayıt dışı ürünler Türkiye’nin marka algısına zarar 
veriyor. 

•Tatil yörelerindeki alışveriş caddelerini yerli marka-
larımızın turistlerle bir araya geldiği merkezlere dö-
nüştürebiliriz. 

•Türkiye’de ve dünyada markaların e-ihracatı çok 
hızlı büyüyor. Ülkemizde e-ihracata verilen teşvikler 
daha da artırılabilir. 

18 Eylül 2024

GAZETECİ VAHAP MUNYAR TÜRK 
MARKALARININ AZERBAYCAN’DAKİ 
TÜRK MARKALARININ GÜCÜNÜ YAZDI

Ekonomi Gazetesi Yazarı Vahap Munyar, bugünkü ya-
zısında Türk markalarının Azerbaycan’daki gücünü 
kaleme aldı. Konuyla ilgili BMD Başkanı Sinan Öncel 
ile görüşmesine de yer veren Munyar’ın yazısına aşa-
ğıdaki bağlantıdan erişebilirsiniz. 

27 Eylül 2024
 

MARKALAR FAHİŞ KİRA ARTIŞI 
TALEPLERİNE KARŞI MEVZUATTA 
DEĞİŞİKLİK ÇAĞRISI YAPTI 

Yüksek maliyetlere paralel olarak artan fiyatlar ne-
deniyle Türkiye’de alışveriş yabancılar için de cazi-
besini kaybederken BMD üyesi markaların ‘acil’ top-
lantısında fahiş kira artışı talepleri ve şeffaf olmayan 
ortak alan giderleri mercek altına alındı. Toplantıda 
perakendeciler için giderek ağırlaşan bir yük olan 
kiralarla ilgili sorunun ancak mevzuat değişikliğiyle 
çözülebileceği vurgulandı.
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04 Ekim 2024
 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
SEBEPSİZ FESİH MADDESİ KİRACININ 
ELİNİ KOLUNU BAĞLIYOR; TİCARİ 
ALAN KİRALARIYLA İLGİLİ YASAL 
DÜZENLEME YAPILMASI GEREKİYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörüyle ilgili güncel geliş-
meleri değerlendirdi. Sinan Öncel’in açıklamalarında 
öne çıkan başlıklar şöyle:

 •BMD üyesi markaların adet satışlarında son üç ay-
dır gerileme gözlemliyoruz. 

•Daralma sürecinin uzaması perakende sektörünü 
zora sokar. 

•Referans fiyat ve yüksek oranlı gümrük vergileri ne-
deniyle hammaddeye dünya ortalamasının çok üze-
rinde maliyetlerle erişebiliyoruz. Bu maliyetlerin bir 
kısmı ister istemez fiyatlara yansıyor.

•Kayıt dışı ile mücadele için kartlı alışveriş teşvik edi-
lebilir, işyerlerine yansıtılan erken ödeme komisyonu 
düşürülebilir ya da sıfırlanabilir.

•Tüm ticari alanlarla ilgili kontratlarda 10 uzama yı-
lından sonra sebepsiz fesih maddesinin olması kira-
cının elini kolunu bağlıyor ve çok yüksek kira artışı ta-
leplerini beraberinde getiriyor. Bu konuyla ilgili yasal 
düzenleme yapılmasının şart olduğunu düşünüyoruz. 
 
15 Ekim 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
MARKALAR EYLÜL AYINDA BUZ KESTİ 

Çatısı altındaki 516 marka ile gıda dışı perakende 
sektörünün en önemli temsilcisi olan BMD’nin üye-
leri arasında gerçekleştirdiği eylül ayı anketinin so-
nuçları kamuoyuyla paylaşıldı. Geçen ay hazır giyim, 
ayakkabı ve kozmetik kategorilerinde her üç mar-
kadan ikisinin adet satışı geriledi. Yeme içme mar-
kalarının ise tamamında adet satışları düştü. Anketi 
değerlendiren BMD Başkanı Sinan Öncel, “Bu kadar 
düşüş beklemiyorduk. Markalar eylül ayında buz kes-
ti.” dedi. 
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16 Ekim 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
MARKALAR EYLÜL AYINDA BUZ KESTİ

BMD’nin üyeleri arasında gerçekleştirdiği eylül ayı 
anketinin sonuçları kamuoyuyla paylaşıldı. Geçen ay 
hazır giyim, ayakkabı ve kozmetik kategorilerinde her 
üç markadan ikisinin adet satışı geriledi. Yeme içme 
markalarının ise tamamında adet satışları düştü. An-
keti değerlendiren BMD Başkanı Sinan Öncel, “Bu 
kadar düşüş beklemiyorduk. Markalar eylül ayında 
buz kesti.” dedi.

30 Ekim 2024
 

KASIM AYINDA İNDİRİM RÜZGÂRIYLA 
E-TİCARET 500 MİLYAR LİRAYA 
KOŞACAK
 
Markalar ve e-ticaret pazaryerleri kasım indirimle-
ri için hazırlıklarını büyük ölçüde tamamladı. Kasım 
ayının geneline yayılan kampanyalar sayesinde in-
ternetten alışveriş hacminin 500 milyar lirayla aylık 
rekorunu yenilemesi bekleniyor. BMD Başkanı Sinan 
Öncel, temmuzdan bu yana hazır giyim, ayakkabı, 
elektronik ve küçük ev aleti kategorilerinin adet satış-
larında önemli düşüş gözlemliyoruz. Kasım ayındaki 
kampanyalar sayesinde özellikle bu kategorilerde 
ciddi satış rakamlarına ulaşacağımızı öngörüyoruz” 
dedi.
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31 Ekim 2024
 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
KONTRATLARDA 10 UZAMA YILININ 
SONUNDA SEBEPSİZ FESİH HAKKI 
KİRACININ PAZARLIK GÜCÜNÜ 
ORTADAN KALDIRIYOR 
 
BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün güncel sorunlarını 
değerlendirdi. Öncel’in açıklamalarında öne çıkan 
başlıklar şöyle:

•Fahiş kira artış talepleri ve AVM’lerde şeffaf olma-
yan genel giderler, perakende sektörünün en önemli 
sorunu olmaya devam ediyor. 

•Kontratlarda 10 uzama yılının sonunda sebepsiz fe-
sih hakkı kiracının pazarlık gücünü tamamen ortadan 
kaldırıyor

•Ticari gayrimenkul kiralarıyla ilgili mevzuat değişik-
liği talebimizi ilgili bakanlıklara ilettik. 

•BMD üyesi markaların adet satışları son dört aydır 
geriliyor.

•Kasım kampanyalarında özellikle seri sonu ürün-
lerde tüketiciler için çok önemli fırsatlar olacak. 

06 Kasım 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: KİRA 
SORUNU ARTIK MEMLEKET MESELESİ

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek’in “kira ve 
eğitim grubunda yıllık artışlar enflasyondaki düşüşü 
sınırlandırıyor” açıklamasına markalardan destek 
geldi. BMD Başkanı Sinan Öncel, “Bakan Şimşek’in 
açıklaması, kira konusunun sadece markaların so-
runu olmaktan çıktığını ve artık memleket meselesi 
haline geldiğini gösteriyor. Dolayısıyla daha fazla ge-
cikmeden mevzuatın gözden geçirilmesi gerektiğini 
düşünüyoruz.“ dedi.
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19 Kasım 2024
 

ADET SATIŞI 4 AYDIR DARALAN 
MARKALI PERAKENDE CİRODA DA GAZ 
KESTİ 

Organize markalı perakende sektöründe yılın ikin-
ci yarısıyla birlikte başlayan daralma devam ediyor. 
Adet satışları dört aydır düşen markalı perakendede, 
ekim ayı cirolarındaki artış da enflasyonun gerisin-
de kaldı. BMD Başkanı Sinan Öncel, “2024’ün sonuna 
yaklaşırken daralma devam ediyor. Gıda dışındaki pe-
rakendede daralmanın 2025’te de artarak sürmesin-
den kaygılıyız” dedi.
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23 Kasım 2024
 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
ÜYE MARKALARIMIZIN ADET SATIŞLARI 
DÖRT AYDIR AZALIYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, NTV’de yayımlanan Fi-
nans Kafe programında perakende sektörünün gün-
demiyle ilgili değerlendirmelerde bulundu. Öncel’in 
açıklamasında öne çıkan başlıklar şöyle: 
 
•BMD üyesi markaların adet satışları dört aydır aza-
lıyor, ekimde cirolar da olumsuz etkilenmeye başladı.

•Kasım ayı indirimlerinin adet satışlarına iyi yansı-
masını, cirolarda da önemli artış olmasını bekliyoruz. 

•İşyeri kiralarının maliyetler içindeki payı son üç yıl-
da neredeyse iki katına çıktı.

•Kira sadece markaların sorunu değil, mağazadan 
depoya, ofisten fabrikaya kadar kiralanabilir bütün 
ticari alanlarla ilgili sıkıntı var.

•Kiralarla ilgili yasal düzenleme çağrımızı ilgili ba-
kanlıklara ilettik inşallah sonuç alırız. 

28 Kasım 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
MÜLK SAHİBİNİN SEBEPSİZ FESİH 
HAKKI TİCARİ ALANLARDA KİRACI 
OLAN TÜM İŞLETMELERİN SORUNU 

BMD Başkanı Sinan Öncel, T24’e yaptığı açıklamada 
uzun süredir perakendenin en önemli sorunu olan fa-
hiş kira artışlarını değerlendirdi. 10 uzama yılını dol-
duran kontratlarda mülk sahibinin yüzde 500’e varan 
oranlarda kira artışı talep edebildiğini belirten Öncel, 
“Sebepsiz fesih hakkı, ticari alanlarda kiracı olan tüm 
işletmelerin ortak sorunu. Fahiş kira artışları enflas-
yonu tetikliyor” dedi.  
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29 Kasım 2024
 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: YÜZDE 
15 STOPAJ UYGULAMASI E-TİCARETİ 
OLUMSUZ ETKİLEYECEK
MUHTEŞEM CUMA İNDİRİMLERİ 
NEDENİYLE BUGÜN YÜKSEK ORANLI 
SATIŞLAR BEKLİYORUZ
 
BMD Başkanı Sinan Öncel, yılbaşından itibaren dev-
reye girmesi beklenen yüzde 15 stopaj uygulamasının 
e-ticareti olumsuz etkileyeceğini söyledi. Öncel, uy-
gulamayla birlikte e-ticaret kanallarında hacimlerin 
düşebileceğine dikkat çekti. Bugün başlayan “Muh-
teşem Cuma” indirimlerini de değerlendiren Öncel, 
“Firmalar stoklarında bulunan ve bitirmek istedikleri 
ürünlere yüksek oranlı, diğer ürünlere de daha makul 
indirimler yaparak fayda sağlamaya çalışacak. Bugün 
çok yüksek oranlı satışlar bekliyoruz” dedi. 

30 Kasım 2024
 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
E-TİCARETE STOPAJ UYGULAMASI 
BÜYÜK BİR YANLIŞ OLUR

BMD Başkanı Sinan Öncel, Bloomberg HT’nin canlı 
yayınında perakende sektörünün gündemini değer-
lendirdi. Öncel’in açıklamasında öne çıkan başlıklar 
şöyle: 
 
•E-ticarete stopaj uygulaması büyük bir yanlış olur. 
Getirilmesi düşünülen vergi hem e-ticaret pazarını 
küçültür hem de fiyatları arttırır. 

•Kiralar üç yılda dört kat arttı. Bu konuda mülk sahi-
bini de mağdur etmeyecek şekilde acil bir düzenle-
me yapılması gerekiyor. Örneğin devlet kiradan aldığı 
stopaj vergisinin bir bölümünden vaz geçebilir. 

•Etrafımızda jeopolitik riskler artıyor. 2025’te yaban-
cı turist sayısının azalması gibi olumsuz senaryolarla 
karşılaşmamamız için gerekli önlemlerin bir an önce 
alınması gerekiyor. 

•BMD üyesi markaların adet satışları son 4 ayda yüz-
de 30-40 daraldı. 

•“Efsane Cuma”da adet satışları beklediğimizin al-
tında kaldı.

05 Aralık 2024
 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: TİCARET 
BAKAN YARDIMCISI SN. MAHMUT 
GÜRCAN DENETİM YAPTIKLARI 45 
AVM’YE 65 MİLYON TL CEZA KESTİK 
DEDİ. KİMSEDEN BİR İTİRAZ GELMEDİ. 
 
BMD Başkanı Sinan Öncel, CNBC-E canlı yayınında 
AYD Başkanı Nuri Şapkacı’nın iddialarına cevap verdi. 
Fahiş kira artışlarıyla enflasyonun düşürülemeyece-
ğini söyleyen Öncel’in açıklamasında öne çıkan baş-
lıklar şöyle: 
 
1.AYD Başkanın kullandığı “AVM’lerin anahtarını ve-
relim” üslubu ekonomi diline uygun değil. 

2.Bu üslubu kullanan muhataplarımızı ciddiye alınır 
bir noktada görmüyoruz. Ancak markalara her za-
man ve her koşulda destek olan AVM’lere teşekkür 
ediyoruz. 

3.BMD anketlerinde, fahiş kira artış taleplerinin pe-
rakendecilerin yüzde 92’sinde sıkıntı yarattığını görü-
yoruz. 

4.Üyelerimiz işi gücü bırakıp 5 kat kira artış talepleri-
ni konuşmaktan asıl işlerine odaklanamıyorlar

5.İki yıldır dolar bazında yüzde 30 daha fazla kira ödü-
yoruz. Ama buna rağmen döviz dönmek gibi bir dü-
şüncemiz yok. Bu kabusu tekrar görmek istemiyoruz. 

6.Ticaret Bakan Yardımcısı denetim yaptıkları 45 
AVM’ye 65 milyon TL ceza kestik dedi. Kimseden bir 
itiraz gelmedi.
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06 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL’DEN 
AYD BAŞKANI ŞAPKACI’YA YANIT: 
ORTAK GİDERLER VE RAYİÇ BEDELLER 
KONUSUNDA ŞEFFAF OLUN 

BMD Başkanı Sinan Öncel’den, “Hayır kurumu değiliz, 
istiyorlar ki anahtarı da verelim.” diyen AYD Başkanı 
Nuri Şapkacı’ya yanıt geldi. Sadece bu yıl 45 AVM’ye 
verilen 65 milyon liralık cezaya dikkat çeken Öncel, 
“Bu ceza, bizim yıllardır dikkat çekmeye çalıştığımız 
genel gider konusundaki yanlışları ve yanlış uygula-
maların işareti. İddia ediyoruz ki bu buz dağının görü-
nen kısmı. Biz nerede yanlış yaptık da bu kadar ceza 
geldi. Önce bunu konuşsunlar. Siz önce şeffaf olun. 
Biz de yardımcı olalım, düzeltelim. Madem adil tica-
ret istiyorlar, adil ticareti beraber oluşturalım” diye 
konuştu. 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
BELEDİYELER MARKALARA DESTEK 
OLMALI 

BMD Başkanı Sinan Öncel, son 6 ayda markalı pera-
kende sektöründe ciddi bir daralma olduğunu söyle-
di. Öncel, “Markalar gittikleri bölgenin ekonomisine 
canlılık getiriyor. “Turist çekiyor, istihdam sağlıyor. 
Bu nedenle belediyelerin bırakın yüksek ruhsat be-
delleri istemesini mağazalara destek olmalı” diye 
konuştu.
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13 Aralık 2024

MÜLK SAHİPLERİ CADDE 
MAĞAZALARINDA KİRA İNDİRİMİNE 
GİTMEYE BAŞLADI 

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: TÜM 
TİCARİ GAYRİMENKUL KİRALARINDA 
İNDİRİM BEKLİYORUZ

Markalar ve alışveriş merkezleri arasında yıllardır 
çekişme konusu haline gelen kira artış oranı, cadde 
mağazalarında farklı bir boyuta taşındı. İstanbul’un 
yanı sıra Türkiye’nin en büyük tekstil merkezleri ve 
bazı cadde mağazalarında mal sahipleri kirada indi-
rime gitmeye başladı. Konuyla ilgili değerlendirme-
lerde bulunan BMD Başkanı Sinan Öncel, “Akıllı mal 
sahipleri indirime başladı… Benzer örnekleri cadde 
mağazalarında çok görüyoruz. Çünkü aksi halde ki-
racı bulamayacaklar… Bu işin sürdürülebilir olması 
için tüm ticari gayrimenkullerden indirim bekliyo-
ruz.” dedi.

16 Aralık 2024

GAZETECİ VAHAP MUNYAR PERAKENDE 
SEKTÖRÜNDEN İZLENİMLERİNİ YAZDI

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: EKİM 
DAHİL GERİYE DOĞRU 4 AY KÜÇÜLME 
YAŞADIK, KASIMDA BÜYÜME 
BEKLİYORUZ, ARALIK DAHA İYİ 
OLABİLİR

Ekonomi Gazetesi Yazarı Vahap Munyar, bugünkü 
yazısında BMD Başkanı Sinan Öncel’in de katıldığı 
Keşanlı Yönetici ve İş insanları Derneği’nin (KEYİ-
AD) toplantısından izlenimlerini kaleme aldı. Munyar, 
Sinan Öncel’in perakende sektörünün durumunu, 
“Ekim dahil geriye doğru 4 ay küçülme yaşadık. Ka-
sım ayında büyüme bekliyoruz. Aralık ayı biraz daha 
iyi olabilir diye umuyoruz.” şeklinde özetlediğini yaz-
dı. Munyar, yazısında, Derimod İcra Kurulu Başkanı 
Murat Zaim’in de “Perakende sektöründe TÜİK enf-
lasyonuyla paralel bir ciro artışı var. Yani aslında sa-
tışlarda hacimsel daralma söz konusu” sözlerine yer 
verdi.  

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
ÖZBEKİSTAN’DA 28 TÜRK MARKASININ 
178 MAĞAZASI VE 35 SATIŞ NOKTASI 
BULUNUYOR

BMD Başkanı Sinan Öncel, dili, gelenek ve göre-
nekleriyle Türkiye’ye en yakın Orta Asya ülkesi olan 
Özbekistan’ın Türk markaları için önemli bir çekim 
merkezi oluşturduğunu söyledi. Öncel, 28 Türk mar-
kasının Özbekistan’da 178 mağazası ve 35 satış nok-
tası bulunduğunu bildirdi.

17 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
PERAKENDEDE DÖRT AYDIR DEVAM 
EDEN DARALMA KASIMDA SONA ERDİ

BMD Başkanı Sinan Öncel, perakende sektöründe 
dört aydır devam eden daralma sürecinin kasımla 
birlikte sona erdiğini söyledi. Öncel, “Bütün bir aya 
yayılan indirimler nedeniyle kasım ayında ortalama 
adet satışlarında yüzde 20 civarında bir artış oldu. Yıl-
başı alışverişi nedeniyle aralık ayının ikinci yarısının 
da hareketli geçmesini bekliyoruz” dedi.
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18 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: KİRA, 
PERAKENDE İŞLETMELERİNDE ÇOK 
BÜYÜK BİR YÜK HALİNE GELDİ

BMD Başkanı Sinan Öncel, A Para’nın canlı yayınında 
perakende sektörünün güncel durumu ve 2025 bek-
lentileriyle ilgili değerlendirmelerde bulundu. Ön-
cel’in açıklamalarında öne çıkan başlıklar şöyle: 
 
•Kira perakende işletmelerinde çok büyük bir yük 
haline geldi. Devletin stopaj indirimi, mülk sahibine 
vergi indirimi ya da başka bir formül geliştirip kira 
üzerindeki baskıyı azaltması gerekiyor. 

•Kanun çıkarıldığı halde AVM’lerdeki genel giderlerle 
ilgili şeffaflık sağlanamıyor. Denetimlerin sıkılaştırı-
larak yaptırımların artırılması gerekiyor.

•BMD üyelerinin AVM’lerdeki temsil oranı en az yüz-
de 50. Bazı AVM’lerde yüzde 75’e kadar çıkıyor.  

•Yılbaşından sonra uygulanması öngörülen stopaj, 
e-ticarete çok büyük yük getirir. 

•Perakendenin 2025 performansında bölgemizdeki 
jeopolitik gelişmeler ve ülkemizi ziyaret edecek turist 
sayısı önemli bir belirleyici olacak. 

  

İNDİRİMLİ KASIM AYI PERAKENDEYE 
NEFES ALDIRDI 

Çatısı altındaki 517 marka ile gıda dışı perakende 
sektörünün en önemli temsilcisi olan BMD, üyeleri 
arasında gerçekleştirdiği kasım ayı anketinin sonuç-
larını açıkladı. Anketi değerlendiren BMD Başkanı 
Sinan Öncel, Hemen hemen beklentilerimiz doğrul-
tusunda bir tablo ortaya çıktı. Kasımda üyelerimizin 
yüzde 67’sinin adet satışı ekim ayına göre arttı. Ciro-
sunda artış beyan eden üyelerimizin oranı ise yüzde 
76’ya ulaştı.” dedi.
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19 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: YILBAŞI 
ALIŞVERİŞİ ARALIK AYI CİROLARINA 
ÖNEMLİ KATKI SUNACAK 

BMD Başkanı Sinan Öncel, yılbaşı alışverişinin mar-
kaların aralık ayı cirolarında önemli bir artış sağla-
yacağını söyledi.  Öncel, “Yılbaşı alışverişi özellikle 
hediyelik eşya satışlarına çok olumlu yansıyor. Bir 
haftalık satış aralık ayını kurtarabiliyor.” dedi.

23 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
SURİYE’DE NORMALLEŞME UZUN 
SÜREBİLİR

İş dünyası Suriye’deki gelişmeleri yakından takip edi-
yor. BMD Başkanı Sinan Öncel, Suriye’de normalleş-
me sürecinin uzun sürebileceğini dile getirdi. Öncel, 
“Normalleşme gerçekleştiğinde mutlaka güney kom-
şumuzla Türkiye’nin güvenliği çerçevesinde iş birliği 
çalışmaları da yapılacaktır”. dedi. 

İNDİRİM SONRASI DURGUNLUK KAPIDA 

Hane halkı gelirinin daralması, taksit sayısının düş-
mesi ve yüksek fiyatlar nedeniyle tüketici hazır giyim, 
mobilya ve beyaz eşyada alışverişi yavaşlattı. Fiyat ar-
tışlarına rağmen markaların cirolarındaki artış da hız 
kesti. BMD’nin anketine göre markaların yüzde 52’si 
ekim ayında adet satışlarının eylüle göre düştüğünü 
açıklarken, yeni sezon etkisiyle giyim ve ayakkabıda 
yüzde 14.32’lik TÜFE artışına rağmen bu kategoriler 
için kartlarla yapılan harcamalardaki artış oranı yüz-
de 7’de kaldı. 
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27 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: ARALIK 
AYI ADET SATIŞLARINDA YÜZDE 20-25 
ARTIŞ OLMASINI ÖNGÖRÜYORUZ

BMD Başkanı Sinan Öncel, perakende sektörü için 
kasımın ardından aralık ayının da iyi geçeceğini tah-
min ettiklerini söyledi. Öncel, aralıkta toplam adet 
satışlarında ortalama yüzde 20-25 artış bekledikle-
rini kaydetti. 
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30 Aralık 2024

BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 
ARALIK AYININ İKİNCİ YARISININ DA 
HAREKETLİ GEÇMESİNİ ÖNGÖRÜYORUZ 

BMD Başkanı Sinan Öncel, kasım ayının nakit sıkışık-
lığı çeken markalara nefes aldırdığını söyledi. Öncel, 
yılbaşı alışverişinin etkisiyle aralık ayının ikinci yarı-
sının da hareketli geçeceğini öngördüklerini bildirdi. 

06 Ocak 2025

PERAKENDECİ SÜRÜMDEN KAZANDI
BMD BAŞKANI SİNAN ÖNCEL: 2025’TE 
PERAKENDEDE BİR DARALMA OLACAK

Maliyet artışları ve ekonomi yönetiminin iç tüketimi 
sınırlayıcı adımları nedeniyle perakende sektörünü 
bu yıl zor günler bekliyor. BMD Başkanı Sinan Öncel, 
maliyetlerde ve masraflarda hiçbir şekilde düşüş ol-
madığını söyledi. Öncel, “Kira önemli bir gider kalemi. 
Ürün maliyetlerinde kontrol edilemez fiyat artışı var… 
2025’te vatandaş ağırlıklı olarak temel ve zorunlu ih-
tiyaçlarına para ayıracak, perakendede bir daralma 
olacak. Bölgesel problemler yaşanırsa turist satışları 
da olumsuz etkilenecek.” dedi.
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